
TARTALOM

XXVI. évfolyam, 2014–2. február

259 millió forintot 
kapott a város

Indul a piactér 
felújítása

Beszámolt Font 
Sándor parlamenti 
képviselő

A rezsicsökkentés 
nagy lépései

Gyémánt-
lakodalom 
Selymesben

Javában tart 
a báli szezon

Homoki Pál nem 
használ szakács- 
könyvet

Bócsa nyerte a 
fakupát

Horgászközgyűlés 
békés vitával

3.

4.

6.

7.

9.

8.

17.

10.

19.

Farsang havábanFarsang havában  
A képen Farsang Dorottya, vadkerti szupermodell

......................................

......................................

......................................

......................................

......................................

......................................

......................................

......................................

Smink és fotó: Nyúl Alexandra



HIRDETÉS 2014. február

2

Virágok 
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Az elmúlt év legjeit köszöntötték

Házunk táján
Elfogadták a 
költségvetést Gazdák figyelmébe 

259 milliót 
kaptunkÁLTALUK IS ISMERI AZ ORSZÁG SOLTVADKERTET

A hagyományoknak megfelelően az év 
első képviselő-testületi ülésén köszön-
tik azokat a soltvadkerti jeleseket, akik 
az előző évben munkájukkal, tevé-
kenységükkel, tehetségükkel kivívták 
a város, sőt a megye, az ország nyilvá-
nosságának tiszteletét, szeretetét, az 
adott környezet szakmai elismerését. 
Bár külön-külön írtunk mindenki 
sikeréről és eredményéről, mindig jó 
egy csokorba szedve látni a legkivá-
lóbbakat, akiket Fodorné dr. Schiszler 
Terézia aljegyző részletes méltatása 
után Lehoczki Ferenc polgármester  
és Bezsenyi László alpolgármester 
díszoklevéllel és a város ajándékával 
köszöntött. Így Garami Zoltán vállal-
kozót, aki az „Év megyei vállalkozója” 
cím birtokosa lett tavaly. Dudás Zsolt 
sportolót, aki egyedülálló, emberfeletti 
teljesítménnyel 26 óra alatt futotta le a 
212 km szupermaratont.   Kormosné 
Hufnágel Lillát, a kiskunhalasi kór-
ház nővérét, aki az „Év ápolója” címet 
kapta meg 2013-ban. Májerné Mül-
ler Edit Rita óvónő az Evangélikus 

Egyház által adományozott, 
az „Év Óvodapedagógu-
sa” díj büszke tulajdonosa. 
A vadkerti alkalom azért is 
nagy jelentőségű volt, mert 
az országos elismerést be-
tegsége miatt nem vehette 
át személyesen. Rita hálával 
fogalmazta meg köszönetét.  
Elismerték Farsang Doroty-
tya szupermodellt, aki nem 
csak szépségével nyűgözi 
le közönségét, de karitatív 
munkája, embersége máris 
a világutazó hírességek közé 
emelte. Kurcz Szandit, az Ének Is-
kolájának televíziós tehetségkutató 
vadkerti „győztesét”, bár nem őt 
hirdették ki osztályelsőnek, tudjuk, 
hogy az első háromban csillogtatta 
meg fantasztikus tehetségét. Szávay 
Ágnest, aki „Életmű-díjat’ kapott aktív 
versenyzése zárásaként, és aki a Szávay 
Tenisz Akadémián gondoskodik a ha-
táron is átívelő magyar utánpótlásról. 
A kitüntetettek közül Garami Zoltán 

úgy fogalmazott, hogy az elismerésben 
osztozik családjával és a Materiál-
Plastik munkatársaival, hiszen nél-
külük nem lehetne sikeres vállalkozó. 
Kormosné Lilla meghatódva köszönte 
meg a díjat, és amint mondta, Isten 
dicsősége az emberi jócselekedet, mert 
Ő munkálkodik bennünk szüntelen. 
A képviselő-testületi ülés végén meg-
vendégelték a város legjeit.

–sé–

Kitört a tél, ami kisebb-nagyobb 
fennakadást jelent a közlekedésben 
is. Bezsenyi László alpolgármester a 
várost járva tapasztalta, hogy számos 
közterület nincs megtisztítva, mint 
ahogyan a privát ingatlanok esetében 
is hagy kívánnivalót maga után a 
hóeltakarítás. Úgy fogalmazott, hogy 
csak akkor várhatjuk el és követelhet-
jük meg a lakosságtól, hogy az ingatla-
nait tartsa tisztán, ha az önkormány-
zat is jó példával jár elöl.
Kétségtelen tény azonban, hogy a 
lakóházak előtti közterületeket az ott 
élőknek kell rendben tartani télen-
nyáron.

Március 20-ig kell az őstermelői iga-
zolványokat megújítani. A kamarai 
tagok mentességet élveznek, illetve 
annak sincs teendője, aki tavaly kettő 
vagy három évre váltotta meg. 
A kamarai tagdíj bevallás idén tavasz-
szal lesz, május 31-ig kell elvégezni a 
bevallást.
 
Február közepétől az évi monitoring 
szolgáltatás is indul, de erről az érin-
tettek külön értesítést kapnak. 

A szőlőtelepítők számára fontos infor-
máció, hogy februárban lesz telepítési 
támogatási pályázat. Ebbe azonban 

csak azok tudnak bekapcsolódni, 
akiknek a szakhatósági engedélyeik 
már folyamatban vannak. Aki telepí-
tésben gondolkodik, maradéktalanul 
keresse fel a hegyközségi irodát, mert 
most gyors intézkedést igényel az ügy-
menet.
Temerini Ferenc kamarai tanácsadó 
felhívja a gazdák figyelmét a félreér-
tések elkerülése végett, hogy a külön-
böző tandíjas és vizsgadíjas képzések, 
aranykalászos képzések nem kötelező 
előírások a területalapú támogatások-
hoz. Vannak pályázatok, ahol plusz 
pontszámot lehet a végzettségért 
kapni, de nincs ilyen előírás egyébként.

Az örömteli hírt Font Sándor, térsé-
günk, a város országgyűlési képvise-
lője hozta, mivel a kormány kárpótolta 
azokat az önkormányzatokat is, ame-
lyeknek nem volt hitelük. Az elmúlt 
évben igencsak nagy vihart kavart a 
bejelentés, miszerint a magyar kor-
mány átvállalja az önkormányzatok 
adósságát. Így minden eladósodott 
önkormányzat fellélegezhetett. Ke-
celnek mintegy egymilliárd forintot, 
Kiskőrösön közel négyszázmilliót 
váltott meg a kormány, hasonlóan 
további közel kétezer magyarországi 
településhez. Az államnak ez mintegy 
hatszázmilliárd forint kiadást jelentett. 
Joggal berzenkedtek azok az önkor-
mányzatok, amelyek szinten tartották 
a költségvetésüket és nem szorultak 
hitel felvételére, mint ahogy városunk 
sem. – A kormány tudta, hogy azok az 
önkormányzatok sem szenvedhetnek 
hátrányt, amelyek felelősen gazdál-
kodtak, számukra egy kompenzációs 
alapot hoztunk létre, hogy segítsük 
fejlesztési elképzeléseik megvalósí-
tását – mondta Font Sándor. Az idei 
tízmilliárdos alapból kapott Soltvad-
kert 259 millió forintot, mely szerény 
számítások szerint is mintegy kétmil-
liárdos beruházáshoz elegendő önrész. 
A kormány nagyvonalúsága tehát nem 
azt jelenti, hogy tejjel-mézzel folyó 
Kánaán lesz városunk, de hogy nagy 
lélegzetvétellel haladhat töretlenül 
előre, arra garancia a kompenzáció, 
és abban reménykedik a város vezető 
testülete, hogy ez a támogató folyamat 
a jövőben sem szakad meg.             –é–

Egymilliárd-százharmincmillió fo-
rintos végösszeggel fogadta el a város 
idei költségvetését a képviselő-testület. 
A törvény erejénél fogva nem lehetett 
hiányos költségvetést tervezni egyet-
len településnek sem. A meglehetősen 
nagy összegű költségvetés azonban 
tartalmazza a 280 millió forintos 
szennyvíztelep rekonstrukcióját is. 
A legnagyobb beruházási projekt, az 
ivóvízminőség-javító program nem 
szerepel ebben a keretben.
Soltvadkerten 2014-ben is érvényes a 
mindenkor jól bevált  szlogen, misze-
rint addig nyújtózkodunk, ameddig a 
takarónk ér.

Idén 16 éve, hogy megnyitott 
a virágbolt a Kodály utcában, a 
zöldségbolt mellett. Egy varázs-
latos kuckó, virágok illatába 
burkolt ötlettár. Talán ennek is 
köszönheti népszerűségét, bár 
a tulajdonossal, Martin Mó-
nikával beszélgetve egy élet- 
és üzletfilozófia tárul elénk.

– „Nagyon szerencsés ember vagy, 
hogy az a munkád, ami a hobbid is”– 
idézi egyik ismerőse gondolatát Mó-
nika mosolyogva. Közhely vagy nem 
közhely: ez számomra tényleg nem 
munka, hanem egy kedves elfoglalt-
ság. Jó érzéssel tölt el, ha valakinek az 
örömében osztozhatok a csokraimon 
keresztül. 

 ▶ Amikor megnyitottál, szenzáció volt 
a „Mónika-féle virágcsokor”. Más volt 
a dekoráció, a kísérő növény, és tényleg 
egyedi körítést kapott minden virág.
– Azt vallom, hogy kellő hittel és 
alázattal kell hozzáállni a munkához. 
Ha valakinek van fantáziája, sok min-
denben hatékonyan tud előre lépni. 
Ez a fantázia talán megmutatkozik a 
kirakatomnál is, ami más, mint egy 
szokványos virágüzleté. Igyekszem 
mindenkor  természetes anyagokkal 
dolgozni. Ami azonban a legfonto-
sabb: a virágnak frissnek és jó minő-
ségűnek kell lennie! 

 ▶ Mi az, ami új 2014-ben?
– Már karácsonytól kezdve behoztuk a 
csipkét. Lehet kaspón vagy szalagon, a 
fehér csipke jól mutat csaknem bármi-
lyen virágon. 

 ▶ Mi a legnagyobb kihívás számodra? 
– A szakma legnemesebb része a 
menyasszonyicsokor-kötés. Ehhez 
tartozik az esküvő, illetve a lakodal-
mi helyiség díszítése. Különösen sok 
összetevőre kell odafigyelni,  a színek 
összhangjától a dekoráció stabilitásáig 
és stílusáig. A mindennapok fontos, 
de szomorú része a temetés. A halotti 
koszorúra is ugyanakkora hangsúlyt 
kell fektetnünk, mint más ünnepi 
virágdísz esetében, mert az az utolsó 
virág a szeretett személynek: a búcsú 
virága. De itt is lehet, sőt, kell is újítani!

K. L.
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Beszámolót tartott Font Sándor 

Együtt szavalt a nemzet Háromszor 
választunk 

MAGYARORSZÁG BIZONYÍTOTT, MEGSZÜNTETTÉK AZ UNIÓS ELJÁRÁST
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Tavaszra elkészül a piactér 

Kerékpárbarát város lettünk A fejlődés útjára lépünk

SZÉP KÖRNYEZETBEN ÁRULHATJÁK A HELYI KOFÁK PORTÉKÁIKAT

NAGY LEHETŐSÉGEKET TARTOGAT AZ UNIÓ

A Nemzeti Fejlesztési Minisztérium 
közlekedésért felelős tárcája és a Ke-
rékpáros Magyarország Szövetség 
tavaly hetedik alkalommal hirdette 
meg a „Kerékpárosbarát Település 
2013” pályázatot. A cím odaítélésével 
ismeri el a települések és a munkahe-
lyek kerékpározásra ösztönző, példa-
mutató intézkedéseit és kezdeménye-
zéseit, melyben városunk ugyancsak 
élen jár. Soltvadkert az eredményes 
pályázók között zárta az elmúlt évet, 
így Lehoczki Ferenc polgármester 
személyesen vehette át a díszoklevelet 

Völner Péter államtitkártól. A pályá-
zat elbírálóinak bizonyára nem volt 
nehéz dolguk, hogy a várost elismer-
jék-e vagy sem, hiszen országosan az 
egyik legkiemeltebb kerékpáros cso-
mópontnak számítunk. A bócsai sza-
kasz elkészülése után három főútvonal 
irányába vezetnek a kerékpárutak is 
Vadkertről, mintegy száz kilométe-
ren. Amennyiben tervbe vennék, és 
elkészülne egyszer az Akasztó-Solt 
között szakasz, akkor megszakítás 
nélkül Bécsig lehetne tekerni!

–é–

Font Sándor országgyűlési képviselő napirend előtt számolt be az el-
múlt négy év munkájáról a képviselő-testület előtt, a januári ülésen. 
Mint mondta, nosztalgiával foglal helyet az asztalnál, ahol évekig 
helyi képviselőként is segítette a város vezetésének munkáját, éppen 
ezért  Soltvadkerten nem volt korábban gyakorlat a parlamenti munka 
beszámolója, mint ahogy rendszeresen teszi ezt más településeken. 
Természetesen a napi kapcsolat azóta is tart, hiszen a pályázatok, a gaz-
dasági, államigazgatási és egyéb ügyek miatt folyamatos a kontaktus.

Font Sándor hangsúlyozta, hogy 
sokrétű tevékenységében legjelentő-
sebb szerepet a mezőgazdaság ügye 
kapta, de látható eredményeket nem 
csak ezen a területen tudott elérni, 
hiszen több önálló törvénymódosítási 
indítványát is elfogadta a parlament.  
A kormánypárt mögött álló ciklus 
nagy vívmánya a magyar termőföld 
és az édesvizünk védelme, melynek 
érdekében egyértelmű törvénykezés 
született, miszerint külföldiek ne 
jussanak hozzá a magyar termő-
földhöz és a korábban megkötött 
zsebszerződéseknek se lehessen ér-
vényt szerezni. Jelentős lépés, hogy 
nem engedélyezték a génmanipulált 
termékek forgalmazását sem. Mint 
mondta, szinte minden törvényt újra 
kellett írni. A szocialista kormánytól 
egy szer sebből vérző,  83 százalékban 

eladósodott országot vettek át, mely 
ellen azonnal deficiteljárást indított 
az unió. Néhány hónappal ezelőtt, 
kemény intézkedések árán, bankadó, 
multik megadóztatása, és számos 
egyéb területen történő drasztikus 
intézkedésnek köszönhetően törölték 
az eljárást, mivel sikerült 3 százalék 
alá szorítani a költségvetési hiányt, az 
örökölt 10 százalékról. Mint mondta 
az európai vitát is kiváltó bankadót 
elsőként kezdte el hazánk alkalmazni 
és egyetlen tagállam sem állt mellénk, 
azóta pedig már kilenc országban 
vezették be a magyar mintára. A szo-
cialista kormány által felvett IMF-hitel 
óriási teherként nehezedett az ország 
vállára, melynek visszafizetését az 
Orbán-kormánynak kellett elvégezni.  
A képviselő leszögezte, hogy még soha 
ilyen mértékű támogatottságot nem 

kaptak a családok és jelentős lépések 
történtek a munkabérek emelését ille-
tően is úgy az egészségügyben, mint 
az oktatásban. A rezsicsökkentés pe-
dig hatalmas és érzékelhető segítséget 
jelent minden magyar háztartásban. 
(A rezsicsökkentésről részletesen a 7. 
oldalon olvashatnak.) Font Sándor be-
szélt a szocialisták által külföldiek ke-
zére játszott energiaszektor visszavá-
sárlásáról is, mely óriási mérföldkőnek 
számít az ország gazdasági életében. 
Hazai vizekre evezve elmondta, hogy 
Soltvadkert a legnagyobb földalapú tá-
mogatás és egyéb telepítési támogatás 
lehívója. Sikeresen pályáztak a város 

vállalkozói és az önkormányzat is. 
A tavaly októberi adatok szerint 
százhat eredményes pályázata volt a 
városnak mintegy 3,4 miliárd forint 
értékben. Beszélt a jelentős vadkerti 
sportberuházásokról, melyek nagyban 
hozzájárulnak a fiataljaink megtartá-
sához. Vadkerten még soha nem ka-
pott ekkora támogatást a sport, mint 
ebben a ciklusban: az asztalitenisz 
terem, a birkózók bázisa, a műfüves 
focipályák, öltözők és ezt a sorozatot 
szeretné is folytatni a már 16 éve or-
szággyűlési képviselőként ténykedő 
politikus.

–séva–

A magyar kultúra napján, január 22-
én 10 órakor a világ ezer helyszínén, 
tizenötezer intézményében négyszáz-
ezer magyar diák kezdte el szavalni 
Kölcsey Himnuszát, a magyarok 
nemzeti imáját. 
Soltvadkerten, a Kossuth Lajos Evan-
gélikus Általános Iskola dísztermében 

a 7-8. osztály lehetett részese ennek a 
magasztos pillanatnak, Nyúlné For-
gó Mária irányításával és Kubicsek 
Sándor technikai közreműködésével. 
A szervezők nem titkolt célja volt 
a nemzeti tudat erősítése, a világ 
magyarságának összekapcsolása. 
Különösen nagy eredmény, hogy a 

programnak köszönhetően ötszáz 
iskola hozta létre a saját kulturális, köl-
tészeti YouTube-csatornáját – köztük 
Soltvadkert is –, mely a jövőben is jó 
szolgálatot tesz majd a tehetség, a krea-
tivitás bemutatásában, továbbításában.

–séva–

Idén háromszor járulunk az urnák elé, 
legközebb ilyen választási esztendő 
csak 20 év múlva lesz. Április 6-án 
országgyűlési képviselőt, május 25-én 
Európa parlamenti képviselőt, míg 
október első hetében polgármestert és 
helyi képviselőket választunk.
Változás lesz, hogy a helyi mandá-
tumok öt évre szólnak, a parlamenti 
képviselők négy évig munkálkodhat-
nak továbbra is. Fontos információ 
a külföldön élő (kettős) magyar ál-
lampolgároknak, hogy a lakóhelyük 
szerinti érdekképviseleti szervnél 
határidőre be kellett, illetve lehet még 
választásra regisztrálni március 21-ig, 
hogy választók is szeretnének lenni. 
Ezután kapnak csak szavazólapot, 
amit majd személyesen, vagy postai 
úton juttathatnak el a megadott címre.

Bővbb információ a

www.valasztas.hu
honlapon található

A térség polgármestereinek tartottak 
tájékoztató előadást a megye vidék-
fejlesztési szakemberei Kiskőrösön, 
ahol bemutatták a várható fejlesztési 
elképzelések főbb területeit. 
A 2014-2020 közötti, új támogatási 
időszakban fokozott figyelmet kap 
a turizmus és jelentős összeget for-
dítanak a gazdaság fejlesztésére, az 
infrastruktúra megerősítésére. Mint 
mondták, fejlett, összehangolt szol-
gáltató-, és intézményrendszer kell 
ahhoz, hogy széles vendégkört tudjon 
fogadni az ország legnagyobb megyé-
je. Annál is inkább, mert kimutatták, 
hogy a szálláshelyek kihasználtsága, 
mindössze 17 százalékos. Bács-Kiskun 
Megye 35,8 milliárd forintból gazdál-
kodhat,  melynek hatvan százalékát 
gazdaság élénkítésre kell fordítani. 
Így a vállalkozói környezet javítása, az 
ipari övezetek kialakítása is az elsőle-
ges célkitűzések között szerepel, mint 
ahogyan a humán erőforrások moz-
gósítása is. Az országos programban 
kiemelt jelentőségű a Homokhátság 
vízgazdálkodási programja, a tanyás 
térségek erősítése. Temerini Ferenc 
kamarai tanácsadó a helyi fejlesztési 
lehetőségeket bemutatva elmondta, 

hogy 2,9 milliárd forint áll a térség 
rendelkezésére majd. Az előzetes 
felmérések alapján 184 projektötlet 
érkezett az önkormányzatok részéről,  
melyből 51 átkerült a nagy ágazati 
programba, 133 olyan elképzelés ma-
radt, melyek megvalósításra érdeme-
sek, ugyanakkor összesen 119 milliárd 
forint kellene a finanszírozáshoz.  Jól 
látható, hogy igen szűkös a keret, így 
nagyon megfontoltan kell a rangsort 
felállítani. Annyi bizonyos, hogy a 
barnamezős beruházások, a környe-
zetvédelmi fejlesztések, a kis volumenű 
közlekedési fejlesztések, – belterületi 
utak például – és az önkormányzati 
bérlakások, intézmények  alternatív 
energia-fogyasztásra történő átállását 
nagymértékben pártfogolja majd az 
új program.                                     –sé–

Az időjárás ugyan nagyban befolyá-
solja a beruházás menetét, de a tervek 
szerint április végére elkészül az új pi-
actér, tudtuk meg Bezsenyi Barnabás-
tól, a Maxbeton Kft. ügyvezetőjétől. 
A szakember elmondta, hogy a januári 
szerződéskötést követően megkezdték 
a munkálatokat. Elkerítették az épít-
kezési területet és már a tömbalapokat 
is letették. A piactér fejlesztés kapcsán 
egy acélszerkezetű csarnoképület ke-
rül majd a területre, melynek három 

oldala nyitott, az Arany János utca felé 
eső részén pedig egy elkerített, zárható 
rész készül a feldolgozott élelmiszerek 
árusítására, illetve itt kap helyet a piac-
felügyelő is.  Ezen a részen természete-
sen 2 db új vizesblokk szolgálja az áru-
sok és a vásárlók kényelmét, melyből 
az egyik akadálymentes kialakítású. 
Természetesen a vizesblokk konténer 
a felújítását követően szintén a piaci 
résztvevők rendelkezésére fog állni.
A 650 m2-es épületet térkővel burkol-

ják és további 600 m2 területen térkö-
ves parkolókat illetve kerékpártároló-
kat alakítanak ki. A régi betonelemes 
„árusító asztalokat” acélszerkezet 
kialakítású és fémlemez munkafelü-
letű asztalok váltják fel. Továbbá az 
épülethez video megfigyelő rendszer 

is telepítésre kerül. A beruházás nettó 
ötvenmillió forintból valósul meg, 
melyre pályázati forrást nyert az Ön-
kormányzat.
A kikelet új piaccsarnokot hoz Solt-
vadkertnek.

–séva–



KÜLÖNLEGES KÖZÉRDEKŰ2014. február 2014. február

6 7

Sorsok tárultak elénk a fotókiállításon

Borvacsora az Annában Bországgyűlést 
tartottak Ópusztaszeren

Működési engedélyt kapott 
a Kiskunsági Víziközmű

A rezsicsökkentés az egyik 
legsikeresebb programFEBRUÁR KÖZEPÉIG LÁTHATÓK RÓZSA TIBOR KÉPEI

Távol, s’ oly közel. Ezen a címen nyílt 
fotókiállítása a kiskőrösi Rózsa Tibor-
nak, amatőr fotóművésznek a soltvad-
kerti művelődési házban január 10-én.
Mit kell tudni a fotóművészről?
A fotózás csak a közelmúltban lett 
a szenvedélye. Kiváló szeme van a jó 
téma felfedezésére és kiválasztására, 
a pillanat megörökítésére. Szereti a 
portrékat, szeret embereket fotózni. 
Képein a póztalan valóság tükröző-
dik. Sorsok tárulnak elénk fotói se-
gítségével, érzelmek játékát lehet látni 
és megélni minden egyes képe előtt. 
A tanyai fotók és a portrék elkészítésé-
ben segítségére volt a kiskőrösi tanyai 
falugondnoki szolgálat. Természetesen 
szeretne fejlődni ebben a varázslatos 

világban, ezért profi fotósokkal veszi 
fel a kapcsolatot és tőlük tanul. Mivel 
erősen kötődik a kézilabdához, tervei 
között szerepel egy róluk szóló fotó-
sorozat elkészítése is. Tibor sikeres 
fotósnak számít, hiszen legutóbb egy 
országos fotópályázat különdíjasa lett, 
ahol 750 fotóból került a legjobb tíz 
közé az „Éjbe zuhant évek” c. fotója. 
A díjat a híres fotóművésztől, Szipáli 
Mártontól vette át. De jól ismerhetjük 
Rózsa Tibit Vadkerten is, hiszen tavaly 
a tóparton szervezte meg a kemencé-
sek országos találkozóját. A kiskő-
rösi kőfaragó mester maga is „nagy 
kemencés”, kenyérlepényeivel, egyéb 
finomságaival találkozhatunk számos 
kiskőrösi és környékbeli rendezvényen 

is. Az már csak ráadás extra, hogy a 
kiskőrösi kézilabda egyik fő patrónusa 
és természetesen fotósa.
A megkérdezett érdeklődők több 
olyan képet említettek a kiállításról, 
mely megfogta őket. Ilyen például 
a „Jégi kikötő”, mely a Vadkerti-ta-
vat olyan szemszögből mutatja be, 
amilyenben még nem igen látta az 
ember. Vagy például többekben a 

suszterről készült „Mester” című kép 
a régi időket elevenítette fel. De átjön 
a művész humoros oldala is a „Sprite 
hatás” című képpel például. De meg 
kell még említeni a „Jupiter holdján” 
című képet is, mely majdnem úgy néz 
ki, mint egy festmény. Február köze-
péig lehet megtekinteni a művelődési 
ház dísztermében és folyosóján Rózsa 
Tibor fotóit.                          Légrády/sé

Tibor ezzel a fotóval nyert az országos fotópályázaton, 
a kép egy közeli tanyán készült

Szipáli Márton fotóművész adta át a különdíjat

Az Anna Vendéglő mindig kirukkol 
valami különlegessel, valami egyedi-
vel, mint amilyen a borvacsora is volt 
január elején.
A legnevesebb vadkerti borászok 
ajánlották egy hatfogásos vacsora 
mellé boraikat a vendégségnek és 
persze egymásnak is, hiszen az építő 
véleményre mindenki igényt tart, az 
pedig a szakma külön dicséretére vál-
jék, hogy a borászok egymást segítve 
népszerűsítik boraikat helyben és Solt-
vadkerten túl is.
A Kramer Fülöp Borlovagrend által 
szervezett programon a Frittman 
Pincészet, a Font Pince, a Lantos Bor-
ház, az Erdős Borászat és a Galántai 
Pince kínálta a legfinomabb borait. 
Természetesen mindenki hozzáfűzte 
a maga míves gondolatát a boráról, a 
tavalyi év nehézségeiről és örömeiről.  
A nagyszerű kezdeményezés hagyo-
mányteremtő, így idén számíthatunk 
hasonló borvacsorákra az Annában.

fotó: Káposzta
–é–

Galántai Norbert és Lantos Szabolcs 
ajánlják a borokat

Az Ópusztaszeri Nemzeti Tör-
téneti Emlékparkba szerveztek 
Bországgyűlést január elején, ahol 
a soltvadkerti Kramer Fülöp Borlo-
vagrend is képviseltette magát. A ha-
gyományos vicevessző-vágás mellett 
egész napos borászati konferenciát is 
tartottak, ahol Fazekas Sándor vidék-
fejlesztési miniszter azt hangsúlyozta 
a delmagyar.hu írása szerint, hogy az 
ágazatra épülő turizmus, vendéglátás 

és kereskedelem sokszorosára növeli 
a terület jelentőségét. A 2014–2020-as 
uniós költségvetési ciklusban pedig 
évente mintegy 2 milliárd forinttal, 8,5 
milliárd forintra nő az ágazatnak jutó 
támogatás. A már most szép termést 
ígérő vesszők azonban csak akkor 
fordulhatnak termőre, ha márciusban 
nem lesz fagy – állapították meg a 
szakemberek.

–é–

Január 21-én, ünnepélyes keretek 
között vehette át Mátyus Zoltán álta-
lános ügyvezető igazgató a Társaság 
nevére szóló működési engedélyt a 
Magyar Energetikai és Közmű-szabá-
lyozási Hivatal székházában.
Ez év májusában 85 szolgáltató nyúj-
tott be kérelmet, hogy víziközmű 
szolgáltatást végezhessen, melyekből 
a tegnap 8 szolgáltatónak átadott do-
kumentummal együtt, 46 lett azon 
Társaságok száma, akik elláthatják 
ezt a tevékenységet.
Ez az aktus lezárása volt annak a 
hosszú hónapokon áttartó munká-
nak, egyeztetésnek, melyben a Hivatal 
vizsgálta a közel 3 ezer oldalas bead-
ványunkat.
Büszkék vagyunk arra, hogy Bács-
Kiskun Megye, második legnagyobb 
víziközmű szolgáltatójaként, 53 tele-
pülés közel 190 ezer lakosának ellátá-
sát bízták ránk!
Köszönjük a tulajdonos önkormány-
zatok bizalmát mellyel, felruháztak 
bennünket, köszönjük a segítő közre-
működésüket. 
Elmondhatjuk, hogy ezzel a bizalom-
mal és eddigi eredményeinkkel bizo-
nyítottuk, hogy alkalmasak vagyunk 
a Ránk bízott feladat ellátására.
Ezt igazolja, az a Határozat, melyet az 
engedéllyel együtt kaptunk és amely, 
megállapítja, hogy Társaságunk ren-

delkezik azzal a megfelelő műszaki 
eszközökkel és szakmai erőforrással, 
melyekkel hitelt érdemlően bizonyí-
totta, hogy munkáját hatékonyan és 
gazdaságosan végzi.
Társaságunk a továbbiakban is el-
sődleges célként tűzi ki, hogy a köz-
műszolgáltató feladatait a fogyasztók 
megelégedésére, a jogszabályok teljes 
betartása mellett végezze.
Nap mint nap azért dolgozunk, hogy 
szolgáltatásunk folyamatos és magas 
színvonalú legyen.
Ehhez a munkához kérjük a Tisztelt 
Fogyasztók segítő együttműködését!

Kiskunsági 
Víziközmű-Szolgáltató Kft.

igazgatósága

Vízmű felhívás
A Kiskunsági Víziközmű-Szolgáltató Kft. 

kihelyezett ügyfélszolgálati irodát üzemeltet
Soltvadkert, Kossuth u. 6. szám alatt (a régi 

Vízmű iroda emeletén) minden 
kedden és pénteken 8.00 – 12.00 óra között.
Az irodában az alábbi ügyeket lehet intézni:

- Aktuális számla befizetés
- Hátralék befizetés

- Névátírás
-Szolgáltatói szerződés megkötése
Egyéb ügyek és műszaki ügyintézés 
a kiskőrösi központban lehetséges.

Kérjük a Fogyasztókat, hogy érdeklődjenek 
honlapunkon: www.kiskunviz.hu

Font Sándor országgyűlési képviselő 
vendége volt Völner Pál, a Nemzeti 
Fejlesztési Minisztérium (NFM) inf-
rastruktúráért felelős államtitkára 
a Kiskőrösön rendezett fórumon. 
A művelődési ház színházterme 
megtelt a helyi és környékbeli érdek-
lődőkkel, de jöttek szép számmal vá-
rosunkból is, sőt Soltról, Kalocsáról, 
Dunavecséről és más településekről, 
hogy meghallgassák a 
rezsicsökkentéssel kap-
csolatos információkat, 
tájékoztatást.
A következő ciklus egyik 
legfontosabb kormány-
zati feladata a mono-
polhelyzetben lévő köz-
szolgáltatók nonprofittá 
tétele, ezt azonban olyan 
kabinettől nem várhatják 
az emberek, mely „balra 
kanyarodva visszafordul” 
– jelentette ki Völner Pál 
mindjárt az előadása elején. 
Mint mondta, az Orbán-kormány 2010 
óta sikeresen orvosolta az előző balol-
dali kabinetek téves gazdaságpoliti-
kájának következményeit. Példaként 
említette a munkahelyek védelmében 
és gyarapításában, a költségvetés 
rendbetételében, az önkormányzati 
adósságterhek átvállalásában, vala-
mint az oktatás és egészségügy átala-
kításában elért eredményeket. Mára 
nem csak talpra állították az országot, 
de megteremtették a további növeke-
dés feltételeit is – tette hozzá, jelezve: a 
Fidesz-KDNP által megoldott problé-
mákat a Gyurcsány Ferenc és Bajnai 
Gordon nevével fémjelzett időszakban 
a baloldal valószínűleg azért nem szá-
molta fel, mert „nem értenek hozzá”. 
A politikus az elmúlt majdnem négy 
év legeredményesebb intézkedésének 
nevezte a rezsicsökkentés érdekében 

tett lépéseket.
– Azzal, hogy a külföldi tulajdonú 
energiaszolgáltatók emiatt nem vonul-
tak ki a magyar piacról, azt igazolták, 
hogy a korábbi rendszer méltánytalan 
és igazságtalan volt, hiszen az immár 
ötödével alacsonyabb tarifák sem 
sodorták veszélybe működésüket – 
fogalmazott.
Az államtitkár hangsúlyozta, hogy 

szükség van a külföldi befektetőkre 
hazánknak. Ám a magyarok kárára 
extraprofitot termelők helyett olyan 
cégek kellenek, melyek a kecskeméti 
autóipari vállalkozásokhoz hasonlóan 
termelnek, munkakultúrát hoznak az 
országba, és akár a szakképzés fejlesz-
tésében is együttműködnek.
Völner Pál leszögezte: Ha a világ-
piacon csökkennek az energiaárak, 
Magyarországon sem fognak emel-
kedni, amíg a Fidesz-KDNP koalíció 
kormányoz. 

Font Sándor, a térség országgyűlési 
képviselője a fórumon arra hívta fel a 
résztvevők figyelmét, hogy az uniós és 
külföldi gazdasági nyomás, valamint 
a hazai baloldal támadásai miatt 
továbbra is fontos a rezsicsökkentés 
folytatása melletti társadalmi kiállás 
és összefogás.                                    –sé–
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Kedves 
Olvasóink! 

Hatvan éve mondták ki a boldogító igent Kéményseprős szerencse Kőrösön buliztak 
a vendéglátósokAZ IDŐSKOR ÉRTÉKÉVEL TALÁLKOZHATTAM SELYMESBEN PÓTSZILVESZTEREN MULATTAK A SZÜLŐK

Gyémánt évfordulót ünnepelt Sely-
mesben Szekér János és felesége, 
Császár Piroska. A népes család lel-
kesen készült a szülők 60. házassági 
évfordulójára, ahogy illik. Csodálatos 
virágkosárral, tortával és olyan sze-
retettel, ahogy azt szüleiktől látta és 
tanulta Irénke, János és Józsi, a három 
gyerek, akik öt unokával ajándékoz-
ták meg őket. Csaba, Attila, 
Robi, János és Kati már gon-
doskodtak a dédunokákról 
is, így aztán Donáth, Norbi, 
Szonja és a legkisebb, Vivien 
is ott toporgott a köszön-
tők sorában. Piroska néni 
meghatottan fogadta őket a 
papa betegágya mellett, aki 
már sajnos ápolásra szorul. 
A család pedig nagy körbe áll-
va vette körül a drága szülőket 
a jeles alkalom napján, január 
28-án, amikor a házasságuk is 
kötettett hatvan évvel ezelőtt. 
A soltvadkerti templomban Kerek 
Ferenc atya előtt mondták ki a boldo-
gító igent, és az élet rögös útjait járva 
megmutatták gyermekeiknek, miként 
lehet becsülettel élni, tisztességgel dol-
gozni, szeretettel viseltetni, hűséggel és 

kitartással, ahogy az egymásnak tett 
esküjük szólt annak idején. A családi 
gyülekezőn beszélgetve Editke, az 
unokameny fogalmazta meg a legta-
lálóbban a hatvan év titkát: az emberi 
hűség mellett a lelki hűség az, ami 
csodálatra méltó a mamáék életében. 
Piroska néni 79 éves és egy percre sem 
hagyja magára 89 éves urát, akivel jó-

ban-rosszban, örömben és bánatban, 
egészségben és betegségben is kitartot-
tak egymás mellett. Ebben a családban 
nem azt tapasztalja az ember, hogy 
az időskornak nincs értéke. Amint 
a gyerekek mesélték, minden név- és 

születésnap külön 
ünnep, és nagy, 
amolyan régimódi 
hagyománya van a 
disznóvágásoknak 
is. Egymáshoz közel 
élnek szerencsére, 
Vadkerten és Pirtón, 
így gyakran megfor-
dulnak szüleiknél, 
nagyszüleiknél. A 
városban Piroska 
néni hét testvére is 
él még, kilencen vol-
tak testvérek egykor. 
A kedves köszöntés 
és a mamáék régi 
esküvői fotójának 

kézről kézre járása után Irénke az első 
gyermek jogán látta vendégül a család 
apraját és nagyját. 
  
Utóirat: Meghitt és megható pillanat 
volt számomra a családi fotózás, hi-
szen azt gondoltam, a gyerekek nem 
szeretnék, ha a tehetetlenül fekvő 
János bácsit is fotóznám. De örö-
mömre, teljesen természetes volt, hogy 
körülállják az ágyát, mert egymáshoz 

tartoznak, mert betegen is része az 
életüknek, mindennapjaiknak, mert 
szeretettel beszélnek hozzá, még ha 
nem is kapnak választ. Azt pedig már 
igen fátyolos tekintettel kattintottam, 
amikor Szonja egy puha puszival aján-
dékozta meg idős dédpapáját.      –sé–

Bizonyára és reményeim szerint kelle-
mes meglepetéssel tapasztalják, hogy az 
újság minden oldala színes. Örömmel 
jelentjük, hogy a Vadkerti Újság fel-
sőbb osztályba lépett.  Ezentúl minden 
hónapban színesben tárul Önök elé a 
város közéleti lapja. Köszönhetően a 
város vezetésének, az önkormányzat 
képviselő-testületének, akik elfogadták 
és megszavazták a javaslatot. A Vad-
kerti Újság a térség egyik legrégebben 
működő helyi lapja. Sok megpróbálta-
táson, nehézségen esett át az idő folya-
mán, de soha nem szűnt meg Önöket 
tájékoztatni és érdekes olvasnivalóval 
szolgálni. Megérett arra, hogy új ruhát 
kapjon, és Önök, akik szeretik, várják 
minden hónapban, szintén megérdem-
lik a színvonalasabb minőséget. Igaz, 
négy oldallal karcsúsítottuk az új kön-
töst, de így tudjuk a költségeit szinten 
tartani, illetve rugalmasan alkalmaz-
kodunk a vadkerti vállalkozók hirdetési 
kedvéhez, így titkon arra számítunk, 
hogy lesznek hónapok, amikor 24 
oldalas lesz az újság.  Ehhez arra van 
szükség, hogy a helyi vállalkozások hir-
detéseikkel segítsék a lap megjelenését, 
hiszen szinte minden háztartásba eljut 
a Vadkerti Újság, amit Önök ezután is 
az eddig megszokott áron kapnak meg 
a boltokban. Bízunk abban, hogy még 
kedvesebb, még népszerűbb lesz a színes 
Vadkerti Újság. Ehhez változatlanul 
várjuk megtisztelő javaslataikat, ötle-
teiket, miről olvasnának szívesen, mit 
hiányolnak az újságból, mivel lehet 
még inkább az Önök segítségére lenni, 
vagy csak pusztán figyelemre érdemes 
olvasnivalóval szolgálni. Mivel ez az 
első csökkentett oldallal megjelenő 
lapszámunk, még kísérletezünk az 
a cikkekkel, rovatokkal, így például 
kimaradt a januárban indult „Akikre 
büszkék vagyunk” rovat, de ez csak 
átmeneti állapot természetesen.  Sze-
retnénk továbbra is megőrizni az eddig 
népszerű írásokat, de kétségtelen, hogy 
racionálisan kell gondolkodni és tervez-
ni az újságot, a fontossági sorrendet.

Forgassák, olvassák továbbra is azzal 
a szeretettel, ahogy mi készítjük el 
Önöknek!

Supka Éva
főszerkesztő

Ritka összefogásról tettek 
tanúbizonyságot a környék – 
köztük Soltvadkert – vendég-
látósai, akik riválisok, verseny-
társak a mindennapokban, 
ugyanakkor segítőkész mun-
katársak, sőt barátok képesek 
lenni. Tizenhetedik alkalom-
mal buliztak együtt – több 
mint tíz csapat – január 19-én, 
vasárnap este a kiskőrösi Thermál étte-
remben. Mikor máskor, hiszen szom-
batonként ki-ki a maga helyén várja a 
vendégeket, szervezi a programokat. 
A nagy vendéglátós veterán és a 
rendezvény ötletgazdája, alapítója, 
Kothencz Lajos volt az idei bál há-
zigazdája. Még vacsora előtt sorsot 
húztak, hogy ki szervezze jövőre a 
bált, hiszen nagy a sorban állás. A 
keceli Fürtös Vendéglő, a kiskőrösi 
Fortuna Étterem, valamint a Kurta 
Étterem versengett a jövő évi  bál 
szervezéséért. Szabó Janika, mint a 
legrégebben bálozó csapat kapitánya, 
húzta ki a kalapból a nyertes nevét: a 
keceli Fürtösét. Így adják egymásnak 
a stafétát évről évre, követendő példát 

állítva más szakmák elé is. Kothencz 
Lajosék disznóvágással kezdték a 
készülődést a bál előtti napokban, így 
remek, saját készítésű toros tál került 
az asztalokra a finom májgombócle-
ves után, majd ízes fánk zárta a sort. 
Nem a gasztronómiai túllicitálásról 
szól ugyanis az este, hanem a vidám 
együttlétről, a jó hangulatról, melyből 
ezúttal sem volt hiány. A csengődi 
Szekeres Misi, a kiskőrösi Grábics 
Öcsi és a vadkerti Geiger Peti húzták 
a talpalávalót hajnalig, no meg a Fásy-
mulató sztárja, maga Kothencz Lajos 
sem maradt mikrofon nélkül. Ilyen 
az, amikor a szórakoztatóipar maga is 
szórakozik, amikor a vendéglátósok a 
vendégek!                                 –séva–

Behavazott parkolóba állhattak be 
idén az iskolai szülők-nevelők bálja 
résztvevői. A vacsorás est fő vezérfona-
la ezúttal a pótszilveszter volt: a sarok-
ban még egy pityókás kéményseprő is 
letámasztotta biciklijét. A mintegy 
hetven másodikos kisdiák „Törpetánc 
Aprajafalván” című műsora rögtön a 
bál elején jó hangulatot teremtett. 
A felkészítő tanár nénik – Hollósné 
Zsikla Judit, Lakatos Éva, Kemény 
Józsefné, Judák-Vas Anikó – novem-
ber óta gyakoroltak a kicsikkel erre az 
alkalomra. 
AZ SZMK elnöke Hirschné Zsuzsa 
lapunknak elmondta, hogy nagyon 
örült azoknak, akik eljöttek, mert az 
idén nehéz volt összehozni a báli ven-

dégséget. – Lehet, hogy csak én érzem 
úgy, hogy egyre nehezebb összehozni 
az embereket. 250 vendég, ebből 27 tá-
mogatói jeggyel. Hogy sok, vagy kevés 
az nézőpont kérdése. Mindenesetre 
köszönöm azoknak, akik a szívügyük-
nek érezték, hiszen a gyermekeinkért 
szervezzük.  
Az est kezdetén két „ballagó” SZMK-s 
anyukától köszöntem el, akik jó segí-

tőim voltak: Palaicsné Mekli Tímea és 
Galambosné Baka Andrea. A dekorá-
ció elkészítésében az alsó tagozatosok 
működtek közre. Külön köszönet 
illeti Kormányos Csillát, akinek az 
iskolához ugyan már nincs sok köze, 
munkájával azonban maximálisan tá-
mogatja ügyünket. Édesanyja fantasz-
tikus asszony, aki jött, rajzolt, vágott, 
lelkesített, sőt még bablevest is főzött 
az egyik megbeszélésünkre. Elkelt a 
támogatás, hiszen gyakran a hétvé-
gékbe és az éjszakákba is belenyúlt 
a munka. Köszönöm mindenkinek, 
mint ahogyan – mesélte Zsuzsa. 
Az est a jó beszélgetések és a minőségi 
retro zene alkalma is volt — ez utóbbi 
köszönhető a kiskunhalasi Rémán 
Jánosnak és Halász Szabó Zoltán Bo-
ának.  Az iskolai konyha által összeál-
lított svédasztal szinte roskadozott, a 
büfében pedig Nagy Zsolt és csapata 
állt helyt.  A tombolára 460 sima tárgy 
jött össze, no meg 91 fődíj. A fő-fődíj 
pedig egy vietnami csüngő hasú malac 
volt, amit Szávay István licitben nyert 
meg.

Káposzta Lajos

A szülők bálja vendége volt 
Szávay István országgyűlései képviselő 

és neje, Magdolna.

Anna Vendéglő

Venyige Étterem
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Soha nem használ szakácskönyvet Énekszóval, muzsikával, tornával és szeretettel

Nyelvvizsga 
lehetőség az iskolában

Presbiteri disznótor 

HOMOKI PÁL: AZ EMBER SÚLYÁNAK TARTÁSA SZIMPLA MATEMATIKA ZSOMBIT KÉZRŐL KÉZRE ADJÁK AZ IDŐSEK KLUBJÁBA

Manapság már cseppet sem lepődünk meg azon, hogy a terem-
tés koronái kötényt és fakanalat ragadva, lefőznek bennünket a 
konyhában. No, persze csak azért, mert hagyjuk őket érvényesül-
ni! De félre minden tréfával, el kell ismerni, hogy bizony vannak 
igen kreatív ízvarázslók a környezetünkben. Jómagam igencsak 
meglepődtem, amikor megláttam Homoki lelkész úr vacsoraköl-
teményeinek fotóit a közösségi portálon, így nem sok időt hagy-
tam számára, hogy becserkésszem egy gasztro-beszélgetésre.

– Főzőcskézési próbálkozásaim leg-
inkább az egyetemi évekre vezethe-
tők vissza, amikor az iskolai menza 
mellett az ember néha kénytelen volt 
kiegészíteni az ottani étkeket, illetve 
a németországi ösztöndíjas szemesz-
tereim alatt, amikor bekerültem egy 
olyan nemzetközi társaságba, ahol a 
különböző külföldi ösztöndíjasok főz-
tek egymásnak – meséli a kezdeteket. 
– Így ismerkedtem meg a brazil, a ni-
gériai vagy éppen a koreai… konyhá-
val, és természetesen a német menzán 
kapható „ungarische gulasch”-ban is 
mikor földimogyorót!! talált az ember 
gyorsan nekiállt valamit összeütni, 
hogy a rendes, otthoni ízekre emlé-
kezzen. 

 ▶ Otthoni minta, mester azért csak 
volt? 
– Teljesen autodidakta módon kezd-
tem el főzni, soha nem tanított senki. 
Ha valamilyen étel nagyon érdekelt, 
de nem tudtam miként kezdjek hoz-
zá megkérdeztem persze a családom 
hölgytagjait. 

 ▶ Saját ételed a kedvenced? 
– Természetesen a kedvenc csakis 
édesanyám főztje lehet. Nem vagyok 
édesszájú, így nagyon tud ízleni egy 
sima csülkös bableves, egy egyszerű 
rizseshús, vagy egy „paradicsomos 
húsosfazék”. Újabban igen kedvelem a 
halféleségeket, a vadételeket, időnként 
vadászom is, de csak hobbi szinten.  
A sütemények kategóriájában pedig 

nincs jobb egy hájas tésztánál, almás 
kalácsnál, lekváros buktánál, illetve 
rétesnél. A habos, krémes sütemény-
költeményeket meghagyom másnak.

 ▶ Az alternatív táplálkozást mennyire 
pártolod?  
– Nincs tapasztalatom ezen a téren és 
rálátásom sem nagyon. A különböző 
táplálkozási szokásokkal kapcsolatban 
viszont van egy teóriám, nevezetesen; 
ezek szépségtapaszok. Alapvetően fon-
tos, hogy az ember, ha lehet jó minő-
ségű, hazai élelmiszereket fogyasszon 
minél kevesebb adalékanyag- és tartó-
sítószer-bevitel mellett. Meggyőződé-
sem, hogy az Európa-szerte kimagas-
lóan magas daganatos megbetegedések 
száma részben azért is ilyen magas 
hazánkban, mert nagyon sok „mű 
dolgot” eszünk. Az alternatív táplálko-
zásokról pedig az a véleményem, hogy 
ezek mind próbálkozások a túlsúlyos 
emberek részéről, mondván, ha csak 
ezt eszek, vagy ezt nem eszek, akkor 
nem leszek ilyen kövér…szerintem 
ez mind humbug, az ember súlyának 
tartása szimpla matematika. Ha egy 
nap 3200 kalóriát viszek be és csak 
2700-at égetek el, ez előbb-utóbb lera-
kódik a szervezetben és elhízom, vagy 
nem kell annyit enni, vagy mozogni, 
fizikai munkát végezni vagy sportolni 
kell, hogy ugyanannyi kalóriát égessek 
el, amennyit beviszek… ez nem drága 
táplálkozási szokások alkalmazásán 

múlik, – megjegyzem a nagy része 
csak megtévesztő reklámfogás - ha-
nem önfegyelmen. 

 ▶ Mennyire tudtál egészséges napiren-
det kialakítani a táplálkozást illetően? 
– Sajnos nem. Például, szinte sohasem 
reggelizem, ami nagy hiba, ezen vál-
toztatnom kell… 
Láttam már rengeteg kiváló és külön-
leges ételt Tőled. Hogyan találod ki az 
aktuális receptet? 

– Remélem nem szerénytelenség, de 
konyhai értelemben abszolút „imp-
resszionistának” tartom magam, ami 
épp eszembe jut és, ami otthon van, 
abból főzök. Sokszor lehet nem is 
azért, mert éhes vagyok, hanem mert 
a főzés kikapcsol és tudom, hogy egy 
hasznos tevékenységet végzek, aminek 
van produktuma, nevezetesen meg 
lehet enni és finom.

 ▶ Szakácskönyv? 
– Soha! Az előbb említett okok miatt, 
úgy érezném az nagyon behatárolna. 
A recept konkrét, és ha még egy csi-
petnyi borsikafű hiányzik, mert nincs 
itthon, aggódnék, te jó ég, most mi 
lesz…, abból és azt főzünk, ami épp 
otthon van. Így aztán én most nem is 
szolgálok recepttel. 

 ▶ A napokban volt éppen presbiteri 
hagyományos disznótor. 
– Valóban ennek már szép hagyomá-
nya van az egyházközségben. Büszkék 
is vagyunk rá. Mindig nagyszerű a 
csapat és kiváló a hangulat.         –é–

A pisztráng igazi ínyenc fogás

A szalonnás cukkíni könnyű vacsora

Idén már hatodik esztendeje 
rendeztek disznóvágást majd 
azt követő vacsorát az evangé-
likus presbiterek.
A vállalkozó kedvű, ám a témá-
ban gyakorlott presbiterek a na-
pot a Gangl Gábortól származó 
140 kg-os állat feldolgozásával 
töltötték, amihez a helyszínt ismét 
Hegyi Gábor és családja biztosította. 
Mindezt azért, hogy az esti vacsorán 
házastársaikkal együtt közösen el-
fogyasszák a kifogástalanul sikerült 
töltött káposztát, hurkát, kolbászt. 

Természetesen a vacsorához nem hiá-
nyozhattak a jobbnál jobb helyi borok 
sem. Hiába a kinti ónos eső, az est 
ismét remek beszélgetések helyszíne 
volt.                          Lehoczki Ferenc

presbiter

A családnév meglehetően ritka Vadkerten, lévén az édesapa, Hugyi 
László messziről, a Budapest melletti Törökbálintról érkezett. Az 
anyuka azonban már kedves ismerős mindenkinek: Windecker 
Emőke szüléséig, mondhatni: az utolsó napokig az Egyesített Szo-
ciális Intézményben dolgozott az idősek mellett szociális asszisz-
tensként és hát Vadkerten ki ne ismerné szép énekhangját, mellyel 
megörvendezteti hallgatóságát a különböző helyi rendezvényeken.

 ▶ Hogy kerül az ember éppen Soltvad-
kertre, ha párt keres magának? 
– Természetesen az internet segítségé-
vel – mondja mosolyogva Laci. – Sok 
embert ismerünk, akik Vadkerten 
belül is így találtak egymásra. Sajnos 
ebben a rohanó világban, amikor 
mindenkinek kialakulnak a speciális 
elvárásai és igényei, ez leginkább így 
lehetséges. A mai korban egy modern 
lehetőség, amit ki kell használni.

 ▶ Azt értem, hogy neked mi tetszett 
meg Emőkében: a csengő hangja! De 
fordítva?
– Remélem sok minden, de az egyik 
legnagyobb élményünk kétségkívül a 
túramotorozás volt. Viszont egy ideje 
a pincében pihen a motor: másra kell 
a pénz... 

 ▶ Mi a különbség Vadkert és Törökbá-
lint között? 
– Négy éve élek itt és elmondhatom: 
teljesen más, mint Törökbálint. Itt az 
emberek jobban összetartanak, több 
mindent csinálnak együtt, ott nincs 
ennyi program. Anyagilag talán 
rosszabb, de az emberek normálisab-
bak, közvetlenebbek. Én nem vagyok 
társasági ember, de Emőke révén sok 
mindenbe bepillantást nyerek.
Közben átjött hozzánk Emőke is 
Zsomborral a gyerekszobából.
A kislegény egy kis tornát kapott, amit 

nagyon élvezett, így fürdetés előtt fél 
órával. Közben édesanyja néhány 
népdalt is eldúdolt neki – ezek tényleg 
a meghitt együttlét percei. 

 ▶ Igaz, hogy Zsombi világra jötte előtt 
Rúzsa Magdit hallgatta élőben?
– Bizony! Augusztus végéig dolgoz-
tam, aztán már csak a pihenés hetei 
következtek – volna! Október 7-re 
voltam kiírva, de aztán szeptember 
végére írtak ki császárra. Jött a szüreti 
fesztivál, ahol Rúzsa Magdi koncertjét 
még meg tudtuk hallgatni, de hajnal-
ban jelzett valaki bentről, hogy szűkös 
a hely odabent. Így aztán robogtunk 
is Kecskemétre. Délelőtt már meg is 
született Hugyi Zsombor. Más néven 
Zsombika, kismókus, manócska…

 ▶ A terhesség alatt voltak jelei a lehet-
séges koraszülésnek?
– Konkrétan nem, de azért nem vol-
tuk híján az idegeskedésnek. El kellett 
végeztetnünk a beszúrásos vizsgálatot, 
mert közepes eredményeim voltak 
a Down-kór szűrésen. Ez a vizsgálat 
minden kétséget kizár, de a baba szem-
pontjából kissé rizikós.

 ▶ A szobában babatornáztatok. Erre 
miért van szükség?
– November vége óta Halasra járunk 
vele fejlesztő tornára hetente egy-egy 
órát, és amit ott tanítanak, azt gyakor-
lom vele idehaza. Az anyaméhen belül 
olyan tartásban feküdt, ami miatt az 
egyik oldalán rövidebbek az izmai. 
Átmozgatják a torna során, ezáltal 
jobb lesz a tartása és egy idő múlva, 
és ahogy elkezd majd járni, teljesen 
eltűnik az eltérés.

 ▶ Emőke, neked Pesten él a nővéred, 

Erika, akinél két fiú nőtt fel a család-
ban. Mennyire adott neked tapasztala-
tot az, hogy láttad őket felnőni? 
– Igen, nyáron sokat itt voltak és sokat 
vigyáztam rájuk. Biztos sokat tapasz-
taltam a gyereknevelésről akár általuk, 
akár munkám során. De sokat jelent 
szüleim közelsége is, akik a kertek alatt 
naponta átjönnek unokázni.

 ▶ Laci, ez az apatejes felirat nagyon 
megható a borospalackon. És ismerős 
a kézírás…
– Igen – feleli nevetve – voltak itt a 
citerások az egyik próba előtt, megkö-
szönteni bennünket. Akkor kaptam! 
Zsombi nagyon jól érezte magát mind 
Gyula papa, mind pedig Tóth János 
pocakján.

 ▶ Eddig az idő meglehetősen kedvezett 
a babakocsis tologatásnak. Kihasznál-
tad, Emőke?
– Igen, el szoktunk járni a barát-
nőkhöz, ahol hasonló korú gyerekek 
vannak. Beszélgetünk közös problé-
máinkról, és persze mindig van olyan 
anyuka, akinek már van nagyobb is 
a kicsi mellett. Ő sok mindent már 
jobban tud, mint mi. Egyébként néha 
hiányzik a munka, főleg a nyüzsgés, 
de most Zsombi az első. Amikor 
bemegyek a kollégáimhoz, természe-
tesen kézről kézre jár, főleg az idősek 
körében, akik elhalmozzák Zsombit a 
figyelmükkel és a szeretetükkel.

K. L.

Iskolánk már évtizedek óta különösen 
nagy gondot fordít a nyelvoktatásra, 
a nyelvoktatás minőségére, hiszen 
használható nyelvtudás nélkül egyre 
nehezebb boldogulni a mai világban. 
Az emelt szintű nyelvoktatás eredmé-
nyeképpen diákjainknak lehetősége 
van nyolcadik osztály végén mind an-
gol, mind német nyelvből az alapfokú 
nyelvvizsga megszerzésére. Az idei év-
től kezdve lehetőség nyílik iskolákban 
német nyelvből a DSD1 nyelvvizsga 
megszerzésére. 
Részeit tekintve hasonló a többi 
nyelvvizsgához: írásbeli és szóbeli 
elemei is vannak. Típusfeladatai: 
írott szöveg értése, fogalmazás írása, 
hallott szöveg értése, beszélgetés. 
A szóbeli vizsgán egy kötetlen beszél-
getés után prezentációt kell bemutatni 
a vizsgázóknak előre kiválasztott té-
mából. Az előadást kísérheti PPT be-

mutató, vagy kézzel készített tabló is. 
Ez a nyelvvizsga csak olyan tanulók 
számára elérhető, akinek iskolája ben-
ne van ebben a rendszerben. Nekünk 
az idén sikerült ebbe a rendszerbe be-
kerülni, és nagyon örülünk neki, mert 
sok előnyét látjuk.
Egyik nagy előnye, hogy ingyenes, 
mert teljes mértékben a németországi 
oktatási minisztérium támogatja. Ha 
egy adott évben legálabb 10 tanuló 
vizsgázik, akkor nem kell elutazni, a 
vizsga helyben van. A szóbeli beszél-
getés során a tanulók a saját nyelvtaná-
rukkal beszélgethetnek, természetesen 
egy idegen vizsgaelnök jelenlétében, 
aki szintén bekapcsolódhat a beszél-
getésbe.

Ez az első év nekünk is várakozással 
teli. Reméljük, ez a nyelvvizsga meg-
tetszik nekünk és a gyerekeknek is.
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Meg kell tölteni a szeretet-tankjainkat

Vadkerti templomfestő Pálosszentkúton

MINDEN BETEGSÉG JEL, A CSODAVÁRÁS NEM SEGÍT 
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„Akinek szép a lelkében az ének, 
az hallja mások énekét is szépnek…”

Élet a szánkózódombon

fotó: Bíró Róbertillusztráció

„Megmondom a titkát, édesem, a dalnak:
Önmagát hallgatja, aki dalra hallgat.
Mindenik embernek a lelkében dal van,
És a saját lelkét hallja minden dalban.
És akinek szép a lelkében az ének,
Az hallja a mások énekét is szépnek.”

(Babits Mihály)

Akinek lelkében béke van és szeretet, 
szereti az embereket, szívesen segít 
a rászorulókon, naponta hálát ad a 
Teremtőnek az élet szépségeiért, az 
ételért, italért, családért, barátokért, 
lakásáért, ruhájáért... Jól érzi magát, 
szereti és elfogadja magát olyannak, 
amilyen, gyengeségeivel együtt. Jól 
tudja, hogy minden hibáját, tévedését 
megbocsátja Isten. Azt is tudja, hogy 
a hibáiból tanulnia kell, és javítani, ha 
felsőbb osztályba szeretne lépni. Az 
ilyen ember gyönyörködik a madarak 
énekében, örömét leli az éneklésben.  
Érzi az emberek jóságát, jó szándékát, 
segítőkészségét. Mindenütt a szépsé-
get, a harmóniát, békességet keresi és 
többnyire meg is találja. Érdekes mó-
don „véletlenül” csupa olyan emberrel 
hozza össze a sors, akik hasonlókép-
pen gondolkoznak, akiben ugyaneze-
ket a tulajdonságokat megtalálja, egy 
az értékrendjük.

MÉRGEZZÜK AZ ÉLETÜNKET

Rácsodálkozik azokra, akik minden-
ben és mindenkiben csak a rosszat, 
negatív dolgokat látják, gyűlölköd-
nek, pletykálkodnak. Úgy érzik, 
őket mindenki becsapja, senki sem 
szereti. Tele vannak aggodalommal, 
elégedetlenséggel. Nos, az ő lelkükben 
vajon milyen ének szól? Talán nem 
ártana magukba nézni, miben kellene 
változtatni a szokásaikon, a gondolko-
dásukon. Mennyire segítőkészek, ön-
zetlenek másokkal? Mennyire képesek 
megbocsátani? Képesek-e bocsánatot 
kérni? Hol van bennük az istenhit? Saj-
nos sokan még nem jöttek rá, hogy aki 
haragot táplál más iránt, a saját lelkét 
mérgezi. Szó szerint mérgezi, mintha 
az ételét mérgezné, s csodálkozik, hogy 
beteg lesz végül.

A RÉGI 
BÖLCSESSÉGEK IGAZA 

Régen, amikor még bölcsebbek voltak 
az emberek, azt tartották, hogy nem 
szabad este haraggal a szívedben nyu-
govóra térni. A nézeteltéréseket meg 

kell beszélni, a vitás ügyeket tisztáz-
ni, és kibékülve, megbékélve aludni 
térni. Akkor még szokás volt, hogy 
vacsoránál megbeszélte a család, ki mit 
végzett aznap. A gyerekek elmondták, 
ha „rossz fát tettek a tűzre”, bevallot-
ták a csínytevéseket még akkor is, ha 
tudták, hogy bizony nem ússzák meg 
büntetés nélkül. Nem volt „sumáko-
lás”, hazudozás, nem bújt a számítógép 
mögé a csemete vacsoraidőben a napi 
beszámoló helyett. Mindennek rendje 
volt, szigorú napirend szerint éltek. 
A gyerekekbe a kötelezően elvégzen-
dő feladatok mellett belenevelték az 
őszinteséget. Korán megtanulták, 
hogy tetteikért vállalni kell a felelős-
séget és a következményeket. Biztosak 
lehettek abban, hogy szüleik feltétel 
nélkül szeretik őket. Ha egy gyerek 
nem meri bevallani este a szüleinek az 
aznapi hibáit, félve a büntetéstől, ha-
nem napokig, hetekig, esetleg évekig 
hurcolja, titkolja a ki nem mondott 
keserűséget, akkor megvan az esélye, 
hogy felnőtt korára depresszió vagy 
egyéb lelki betegség, esetleg valami-
lyen személyiségzavar alakul ki nála. 
Gyötri a bűntudat, nem tud megbo-
csátani magának, s nem lesz „szép a 
lelkében az ének”.

BOCSÁNAT ÉS 
MEGBOCSÁTÁS

A házastársak is megbeszélték a napi 
történéseket, elsimították a félreértése-
ket és úgy tértek nyugovóra, lelkükben 
békével. Képzelje el a kedves Olvasó, 
ha este jól összeveszik a párjával, úgy 
mennek aludni, és esetleg reggelre a 
párja meghal. Milyen lelkifurdalása 
lenne, amiért nem volt alkalma meg-
bocsátani neki vagy bocsánatot kérni 
tőle. Talán sosem bocsátja meg magá-

nak. Ezt még a nagyanyáink tanították 
nekünk. Ma vajon hányan gondolnak 
erre? Boldogság és békesség van a csa-
ládokban, a világban? Nem a koporsó 
mellett kell szerető feleségnek, férjnek, 
gyermeknek, szülőnek lenni, hanem 
most, a jelenben! 
Néha el kellene gondolkodni azon is: 
tényleg olyan fontos, hogy mindig ne-
kem legyen igazam? Mi történik, ha 
ráhagyom a vitapartneremre: legyen 
a te hited szerint. Kevesebb leszek én 
azzal?  Jobban járok, ha feladom. „Oda 
Fel, az Ő kezébe adom a sorsomat.” Ő 
majd békésen, bölcsen megoldja, elren-
dezi a dolgaimat. 
Gyakran aggódunk, ha valamit elfe-
lejtünk. Pedig talán azért felejtettük 
el, mert nem is olyan fontos. Nézzük 
meg mit jelent ez a szó: felejt. Fel ejt. 
Oda Fel csak úgy tudjuk ejteni a gon-
dolatainkat, ha Valaki ott Fent elkapja, 

különben visszahullik ránk. Az Ő ke-
zében pedig biztonságban vannak az 
ügyeink. Tehát felesleges az aggódás. 
A magyar nyelv csodálatos.  Boldo-
gok és büszkék lehetünk, hogy ez az 
anyanyelvünk. Édesanyánk nyelve, 
beszédje, éneke. Örüljünk, hogy mi 
képekben beszélgetünk, láttatjuk 
a mondanivalónkat. Egy-egy vers, 
népdal sokkal többet jelent, mint azt 
első hallásra gondolnánk. A magyar 
hagyományban, hozományban ben-
ne van az ősi bölcsesség, amelyhez 
mindig visszatérhetünk, ha segítségre 
szorulunk. Tegyünk meg mindent 
azért, hogy hagyományaink tovább 
éljenek, öröklődjenek át gyermekeink, 
unokáink életébe. Neveljünk boldog, 
széplelkű embereket gyermekeinkből, 
hogy mindenki lelkében szépen szól-
jon az ének, hadd hallja mások énekét 
is szépnek!            F. Dobosi Erzsébet

Élettel telik meg a tóparti szánkózó 
domb környéke. Több család is kilá-
togat a néhány éve szépen rendbe tett 
tóparti szánkózódombra, ahonnan 
különféle sporteszközök biztosítják a 
„szabadesést”, avagy csúszást. A fém- 
és faszánkók mellett ott a szalmával, 
ronggyal vagy autóbelsővel megtöltött 
nejlonzsák is.                                KL

„Nem vagy egyedül”. Ezzel a mottóval alakult új csoport Solt-
vadkerten. Alapítója Szilberhorn László, aki súlyos betegségen 
esett át az elmúlt években. A csoport fő célja a daganatos bete-
gek, és ami talán még fontosabb, hozzátartozóik lelki támoga-
tása. Ennek keretében szervezték meg – ha lehet így fogalmaz-
ni – „első rendezvényüket” a vadkerti művelődési házban, 
melynek előadója dr. Domján Mihály pszichológus és családtera-
peuta volt. A jeles kiskunfélegyházi szakember több publikáció-
ban foglalkozik a betegségek lelki okaival és azok orvoslásával.

Telt ház fogadta az előadót, és bizony, 
amikor meghallgattam a szervező, 
Szilberhorn László bevezető gondo-
latait, teljesen világossá vált előttem, 
hogy itt senki sem a szenzációéhség 
miatt jött ide – sok esetben 10-20-30 
km-t is megtéve. Nagy úr a betegség, 
de még nagyobb az ereje annak, aki 
szembe tud szállni vele – nem csak 
az orvos, hanem maga a (lelki)beteg, 
és a hozzátartozó szempontjából is. 
A jeles előadó nem csodákról, para-
jelenségekről és ráolvasási módszerek-
ről kívánta meggyőzni a hallgatóságot. 
Nem beszélt az alkoholmentes életről 
és a zsíros ételek teljes mellőzéséről 
sem. Amint vallja, a probléma ennél 
sokkal összetettebb. 

– A fizikai betegségek kialakulása nem 
egy tényezőn áll vagy bukik – hang-
zott el az első megállapítás. Mindig 
több faktor egyidejű egybeesése kell 
ahhoz, hogy valaki leessen a lábáról. 
Ennek megfelelően a gyógyulás is több 
lépésben következhet be. Hogy meny-
nyire fontosak a gyógyszerek? Egyér-
telműen nem szólhatunk mellettük, 
és nem szólhatunk ellenük, hiszen a 
betegséget sok minden kiválthatja. 
Ezek közül egyik legfontosabb tényező 
lehet a stressz, ami a betegség megje-
lenését megelőző évek alatt halmo-
zódott fel. Ez elkerülhetetlen, hiszen 
mindannyiunkat nap mint nap érnek 
negatív hatások. De vajon hogyan kell 
kezelnünk?

El kell engedni azt a belső, parttalan 
kommunikációt, és másként kell 
kibeszélni a gondjainkat! Különben 
tönkretehetjük a lelkünket. Azaz: nem 
szabad rágódni a problémákon, mert 
különben gyengítik a napi életünket, 
és ez betegség forrása lehet. A gyógy-
ulás forrása pedig ennek ellenkezője: 

az öröm, a boldogság és a jó hangulat 
lesz. Az életet meg kell tanulni élvezni, 
meg kell ragadni azokat a dolgokat, 
amelyek pozitívan hatnak ránk! Ez 
mindenkinek más: Isten, a jó bará-
tok, közös kikapcsolódás a családdal, 
bármi… Más szóval: fel kell töltenünk 
szeretet-tankunkat, különben nincs 
gyógyulás! 

A betegség mindig egy jel afelé, hogy 
változtatnunk kell. Ilyenkor nem 
elég a csodavárás, lépni is kell felé. 
A betegség tehát lelki kihívás is: le kell 
zárni azt a múltat, ami ide vezetett! 
A kudarcainkat legyőzve a szere-
tet nyújt helyes utat: szeretet azok 

felé, akikkel eleve van kapcsolatom. 
Ugyanis az emberi kapcsolatok fonto-
sabbak, mint gondolnánk. 
Tökéletes emberek vagyunk? Minden 
bizonnyal – egészen addig, amíg elfoj-
tott reakcióink nem robbannak: akár 
egy hangosabb mondatban, akár egy 
betegségben, vagy akár egy tragédiá-
ban. Az őszinteség pedig néha fájdal-
mas: kirobban egy titok. De ez a titok 
ettől kezdve nem titok már. És milyen 
ára volt? 
Magam is azt kívánom mindenkinek, 
találja meg az akarat, az értelem és az 
érzelem helyes arányát a mindennapi 
életében!

Káposzta Lajos

Városunk mesteremberei közül több-
ről is tudjuk, hogy több templom, 
palota és kastély felújításán, újrabúto-
rozásán vagy éppen parkrendezésén 
is dolgoztak. A minap egy szobafestő-
mázoló barátomról, Lakatos Attiláról 
derült ki, hogy nem csak a kerítések 
átkenését és a spájzmeszelést műveli 
magas fokon. A Kiskunfélegyháza 
melletti pálosszentkúti kegytemplom 
teljes belső rekonstrukcióját fejezték be 
a napokban.
– Nagyon szép kis búcsújáró hely, ott 
élő pálos szerzetes papokkal. Belülről 
díszítő festést csináltunk, illetve a falak 
márványozását – meséli. – Giorgio ba-
rátom a freskókat frissítette föl, illetve 
szegte körbe. A műemlék templom 
mennyezetén nyolc freskó található. 
Nagyon oda kellett figyelni ara, hogy 
mi volt a régi mesterek eredeti szán-
déka.
„Giorgio”, azaz Györgyi János egyéb-
ként amatőr festőművész, dekoratőr és 
Kiskunhalason él. 

– Meg kellett éreznünk, mit akartak 
az elődök. A tázlári katolikus temp-
lom felújítása jó előiskola volt, ott már 
együtt dolgoztunk Attilával. Én is 
tettem azért hozzá valamit: a templom 
panteonján lévő Szentháromság-képet 
én festettem, saját terveim alapján. 
Úgy tűnik, kézről kézre adogatnak 
minket, mert 2014-ben öt templom 
vár kis csapatunkra.

Káposzta Lajos
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Szabadka és 
az Ady kArc
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Ingyenes Anyakönyvi hírek
APRÓ • APRÓ • APRÓ JANUÁR

Gyöngyösön 54 m2-es felújított, 
erkélyes, berendezett lakás kiadó: 
35.000 Ft. 70/429-0067

Eladó nagy méretű disznóakasztó, 
disznószállító kutrica, MP-2 
rotációskapa. 
 Érd.: 20/468-0562

Családi házat vennék Soltvadkerten. 
Érd.: 70/271-3434

Esztergályost keresek 
Érd.:70/504-5778

Problémás szövegek 
fordítását és nehéz 

nyelvvizsgára felkészítést 
vállalok 

német nyelvből. 
De csak ha a diák is akarja, 

nem csupán a szülő!

20/9466-727

3 és 10 ha közötti területű ter-
mőföldet vásárolnék Soltvadkert 
környékén. 
Tel.: 06-30-325-93-95 

Soltvadkerten Szentháromság u. 27. 
száma alatti családi ház üzlethelyi-
séggel együtt eladó. 
Érd.: 
06/20/575-2776, 78/480-885

SZÜLETÉSEK:
Nagy Zalán (Tanács Adrienn)
Schmél Gerda (Eifert Edit)
Schöffer Bálint (Szlanka Linda)
Kemény Eszter (Hirsch Elvira)

HALÁLOZÁSOK:
Varga Árpádné
szül.: Holczimmer Zsófia
Majer András

Szalai Viktória (Kollár Krisztina)
Pohankovics Zorka Lili
(Csordás Adrienn)
Kovács Mira (Radvánszki Mária)
Filpisan Viktor (Filpisan Nadia)
Füleki Marcell (Gyenizse Ágnes)
Wolf Alexandra (Müller Anita)
Huber Szabolcs (Judák Györgyi)
Nagy Natasa (Holczimmer Edina)

FEBRUÁR 8-ÁN

Szombaton 16 órakor cirkuszi előadás-
ra várják az érdeklődőket a művelődési 
ház színháztermébe.

FEBRUÁR 8-ÁN

Szombaton este Polgárőr bál lesz az 
általános iskola ebédlőjében.

FEBRUÁR 22-ÉN

Szombaton 16 órakor kerül megrende-
zésre a Citera-est a Soltvadkert Város 
Citerazenekara és Népdalköre szer-
vezésében a művelődési ház színház-
termében. Jegyek elővételben február 
10-től kaphatók a helyszínen!

FEBRUÁR 24-ÉN

Hétfőn 16 órakor Cukorbeteg klub lesz 
a művelődési házban

Felhívás!
Tisztelt könyvbarát!

A Városi Könyvtár selejtezett 
könyvek vásárát tart 

a könyvtár helyiségben.
Időpont: 2014. február 10-21-ig.
A könyvek 100 Ft/db egységáron 

vásárolhatók meg.
Várjuk az érdeklődőket!

Ősszel keresett meg városunk egyik jó 
kulturális érzékkel rendelkező lakója, 
hogy olyan rendezvényen vett részt 
Kiskunhalason, melyet mindenképp 
érdemes lenne nálunk, a művelődési 
házban is megszervezni. Mindezek 
után meg is született a gondolat, hogy 
a magyar kultúra napja alkalmából 
január 24-én a Szabadkai Népszínház 
Magyar Társulata szerepeljen Solt-
vadkerten az Ady kArc című zenés 
irodalmi esttel.

A rendezvényre érkező színészek és 
zenészek a határon túli magyarság 
szerénységével, őszinteségével és ked-
vességével érkezett hozzánk és adták 
elő Ady Endre költeményeit olykor 
verselve, olykor pedig megzenésítve.
Az élmény felemelő volt, és azt gon-
dolom, hogy aki eljött, nem bánta 
meg, hiszen méltón ünnepeltük meg 
hazánk egyik legnagyobb költőjének 
szellemiségével a kultúra napját. A 
Szabadkai Népszínház Magyar Tár-
sulatát pedig visszavárjuk és szeret-
nénk, ha többször is ellátogatnának 
városunkba.

Köszönjük a Kossuth Lajos Evangéli-
kus Általános Iskola vezetésének és pe-
dagógusainak, valamint a Soltvadkerti 
TE labdarúgó szakosztályának, hogy 
a közönségszervezésben segítettek, 
melynek eredményképpen szép számú 
diák is részese lehetett a csodálatos 
előadásnak.

LA

Februári moziműsor
2. vasárnap

19.00

DERMESZTŐ MÉLYSÉG
Színes feliratos izlandi thriller

Szereplők: ÓLAFUR DARRI ÓLAFSSON, 
JÓHANN G JÓHANNSSON

7. péntek 19.00
9. vasárnap 17.00

MARS AZ UTOLSÓ NAPOK
Színes feliratos angol sci-fi

Szereplők: LIEV SCHREIBER, ROMOLA GARAI

10. hétfő délelőtt 

OVIMOZI 
KHUMBA

Szinkronizált dél-afrikai animációs film
Rendező: ANTHONY SILVERSTON

14. péntek
15.30

GLADIÁTOROK GYÖNGYE
Színes szinkronizált olasz animációs film

Rendező: IGINIO STRAFFI

15. szombat 19.00
16. vasárnap 18.00

A HÁBORÚ ANGYALAI
Színes feliratos dél-afrikai film 

Szereplők: NICHOLAS VAN DER BIJL, BRAD BACKHOUSE

16. vasárnap
16.00

A MÉHÉSZEK SOLTVADKERTI KLUBJA JÓVOLTÁBÓL 
A VETÍTÉS INGYENES: 

A MÉHEK VILÁGA
Színes svájci dokumentumfilm

Szereplők: FRED JAGGI, RANDOLF MENZEL

21. péntek
13.45

BÉRLETES IFJÚSÁGI ELŐADÁS
GLADIÁTOROK GYÖNGYE 

Színes szinkronizált olasz animációs film
Rendező: IGINIO STRAFFI

Az előadásra jegyek is válthatók! A jegy ára: 700 Ft

21. péntek 19.00
23. vasárnap 17.00

PREMIER VETÍTÉS 
A PLEBEJUS HERCEG

Színes feliratos olasz film
Szereplők: ALESSANDRO SIANI, CHRISTIAN DE SICA

24. hétfő délelőtt

OVIMOZI 
KHUMBA

szinkronizált dél-afrikai animációs film
Rendező: ANTHONY SILVERSTON

28. péntek és
1. szombat

19.00

BŰBÁJ ÉS KÉJELGÉS
Színes szinkronizált spanyol-francia film

Szereplők: JAVIER BOTET, MARIO CASAS

BEISCHLAG PÉTER
temetésén részt vettek,

együttérzésükkel a család fájdalmában
ezen a módon is osztoztak.

Köszönetnyilvánítás
A gyászoló 

család köszönetet mond 
mindazoknak, akik

Gyászoló család

LEHOCZKI FÜLÖP

MEGEMLÉKEZÉS
•

„Drága jó szívét, dolgos két kezét áld meg Atyám,
s én megköszönöm, hogy ő lehetett az édesapám.”

Szerető fiad, Krisztián

halálának 5. évfordulójára

Piszmán Béláné
szül.: Csikós Matild
Varjú Zoltán János

www.soltvadkert.hu

KÖZÉRDEKÛ 
TELEFONSZÁMOK

Önkéntes Tűzoltóság:
06-78-480-205, 06-78-582-650

Híradó ügyelet: 06-70-334-6719
Rendőrség: 06-78-480-207 

Rendőr járőr: 06-20-539 8377
Orvosi ügyelet, Kiskőrös:

06-78-311-260
Polgármesteri H.: 06-78-480-144

Mentők: 104
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Ki Mit Tud? 
Halason ötven vadkertivel 

Húszéves a Lovas Klub

Az olvasás szórakoztat

Siker Orosházán 

Alakul 
Brazília

Tasnádi 
kupa lesz

Hurrá, harmadikak lettünk!

Bócsa tarolt az idei fakupán

SZÖVEGÉRTŐ VERSENY NÉMETÜL HALASON VERSENYEZTEK AZ ALSÓSOK 

Január 22-én Kiskunhalason rendez-
ték meg a Szilády Áron Református 
Gimnázium népművészeti Ki-Mit-Tud 
versenyét. Iskolánk ötven tanulóval 
vett részt ezen a rangos eseményen. 
Több kategóriában versenyeztek a 
tanulók nagy helytállással. A negye-
dikesek néptánccal mutatkoztak be, 
és ezüst minősítéssel díjazták őket.
A felsős citerazenekar és énekesei 
bronz minősítést kaptak. A csoportos 
népdaléneklés kategóriában egy alsós 
és felsős csoport indult. A szólóéne-

kesek is megcsillogtatták tudásukat 
Sztojka Bianka és Varnyú Gabriella 
személyében. Az énekeseket Csík Já-
nos, a Csík zenekar vezetője értékelte, 
majd az eredményhirdetés előtt a 
kiskunhalasi moziban mini koncert-
tel szórakoztatták a szereplőket és az 
érdeklődőket.

Köszönjük a felkészítő tanárainknak – 
Darányiné Haris Gabriella, Zsikláné 
Szarka Judit, Dobszai Ildikó, Asztalos 
Olga, Horváth József – a lehetőséget!

Jubileumi bállal ünnepelt a Gangl 
Gábor vezette Lovas Klub Egyesület, 
hiszen idén húszéves születésnapot 
ülnek.  A jó hangulatú társaság haj-
nalig mulatott az iskola ebédlőjében a 
lovas bálon. A közel hatvantagú egye-
sületben sokan ápolják még a lovas 
hagyományokat, az ősi kultúrát. Már-
ciusi számunkban látogatást teszünk a 
lovasoknál.

Már 6. alkalommal rendeztük meg 
iskolánkban a „Lesen macht Spaß” – 
„Az olvasás szórakoztat” című német 
nyelvű szövegértési versenyünket. Az 
idén is a környező települések iskolá-
iból – Kiskőrös, Bócsa, Császártöltés 
– vártuk versenyzőinket. Három kor-
csoportban, 28 csapatban, összesen 84 
versenyző mérhette össze tudását.
A versenyt Ritter Imre, a Német Nem-
zetiségi Önkormányzat elnöke nyitot-
ta meg, és az önkormányzat többi tagja 
– Köhler János, Katzenbach Imre, és 
Fülöp Jenő – is megtisztelte jelenlété-
vel a programot. Szeretnénk köszö-
netet mondani a soltvadkerti Német 
Nemzetiségi Önkormányzatnak és a 
soltvadkerti Kossuth Lajos Evangé-
likus Általános Iskolának az anyagi 
támogatásért, mellyel hozzájárultak 
versenyünk sikeres lebonyolításához. 

A felkészítő tanárok munkáját is kö-
szönjük, a szép eredményekhez pedig 
gratulálunk mindenkinek!           EHI

3-4. évfolyam:
Frittmann Laura, Kuncz Ábel – 1. hely, 
Tóth Gréta, Tóth Petra, Zsikla Anita 
– 3. hely (felk. tanár: Fejesné Császár 
Éva)

5-6. évfolyam:
Hegyi Fanni, Varnyú Gabriella, Farkas 
Veronika - 1. hely, Schisztler Virág, Kis 
Molnár Máté, Dudás Marcell – 2. hely, 
Gillich Bettina, Kiss Luca, Milinkó 
Vivien – 3. hely (felk.: Mihókné Rácz 
Renáta)

7-8. évfolyam:
Weppert Míra, Kis Molnár Sára, Judák 
Petra – 2. hely (felk.: Hegyi Gabriella)

Idén is megrendezésre került Oroshá-
zán az Országos Kölcsey versmondó- 
és népdaléneklési verseny. A szava-
lóknak ezúttal a Szózat volt a kötelező 
vers. A második művet egy nyugatos 
költőtől kellett választani. Versmon-
dásban Daróczi Dóra 2., népdalének-
lésben Varnyú Gabriella 3. helyezést 
ért el. Az orosházi vendéglátóknak 
köszönhetően egy nagyon kellemes 
napot töltöttek el a dél-békési város-
ban. A versenyzők felkészítő tanárai: 
Gurzó Lászlóné és Horváth József.
Nem tévedés, a Kölcsey versenyen 
Vörösmarty Mihály 1836-ban íródott 
versét kellett szavalni, amelyet való-
jában a második himnuszunknak is 
szokás nevezni. Sokáig vita tárgya 

volt, hogy a Himnusz vagy a Szózat 
legyen a nemzeti himnuszunk. 1843-
ban a Pesti Hírlap a költeményt „a 
nemzet béke s hadi dalának” nevezte, 
melynek dallamait Egressy Béninek 
köszönhetjük. 

Szeptember óta 24 lelkes sportoló 
készült a játékos sportvetélkedő ver-
senyre. Ennek a játéknak a különle-
gessége, hogy másodikos, harmadikos 
és negyedikes fiúk és lányok alkotják 
a csapatot. A feladatok sok ügyessé-
get, játékosságot, egymásra figyelést, 
kooperatív feladatvégzést igényelnek 
az alsósoktól. Kemény csapatokkal 
kerültünk össze a Kiskunhalason 

megrendezett döntőben, ahonnan 
bronzéremmel érkeztünk haza. Büsz-
kék vagyunk a csapat tagjaira, akik 
összefogásból példásra vizsgáztak.
Somogyi Fanni, Zöldág Dorina, 
Mezei Kitti, Tóth Gréta, Tóth Pet-
ra, Májer Márk, Nyúl Dávid,Nagy 
Nikolett, Csányi Csenge, Frittmann 
Laura a negyedikesek húzóerejével, 
Hegyi Ádám, Kis Molnár Dorka, 

Sörös Zsófia, Kelemen Kevin, Wéber 
Patrik, Wéber Dominik, Bogáromi 
Bence, Zsebi László a harmadikosok 
lelkesedésével, valamint a legkisebbek 
Nyúl Neszta, Domonyi Vivien Anna, 
Tuska Gréta, Kállai Szandra, Májer 
Martin és Papp Máté az igyekezetük-
kel erősítették a csapatot.

Zsné J

Izgalmas végjátékban dőlt el a fakupa 
sorsa február 3-án este. Már a korábbi 
teljesítmények alapján is kirajzolódtak 
az erőviszonyok, sejteni lehetett, hogy 
a szomszédok igencsak rávernek a me-
zőnyre.  Ez a végeredményben is igazo-
lódott, hiszen Bócsa vitte el a pálmát a 
Gra Plast és a Turbo Run előtt az idei 
fakupa sorozat felsőházában. A győz-
tes 12 ponttal  állhat a dobogó legfelső 
fokára, míg a Gra Plast csapatának 
8, a Turbo Runnak 3 pontot sikerült 
összerúgni.

Az öregfiúknál is a bócsaiak húztak el 
a 11 pontjukkal, míg az Oázis 5 pont-
tal a második és 4 ponttal a Százlábúak 
csapata szerezte meg a bronzérmet.  
Az alsóházban szorosabban alakultak 
a helyezések. 10 ponttal lett első a Ke-
cel együttese, mögötte 9 ponttal zárt 
a Sipiker és 5 ponttal lett harmadik a 
Tabdi Senior csapata.  A jó hangulatú 
estékre február 14-én, az ünnepélyes 
díjkiosztó esttel teszik fel a koronát.  
A csapatok ezúton is köszönik a solt-
vadkerti sportcsarnok vezetőjének és 
munkatársainak a helytállást.

–sé–

A torna két vadkerti legeredményesebb csapata:
fent a Százlábúak együttese, lent a Gra Plast gárdája.

Úgy tűnik, hogy a két vadkerti 
srác, Tasnádi Ádám és Lakatos 
Áron világhódító körútra indultak. 
A brazíliai világbajnokságra történő 
kijutásra létrehozott „My Road To 
Brasil” weboldaluk világszerte ismert 
lett egy csapásra és már több mint 
ötven partner vásárolt tőlük országot, 
földrészt, köztük a válogatott Koman 
Vladimir, de vadkerti érdekeltség is 
van szép számmal. Szarka Adrienn 
mellett beszállt több vadkerti cég is 
a fiúk rendkívüli ötletét és persze vé-
bére jutását támogatva. A Frittmann 
Pincészet, a Variens Kft., a Korona 
Cukrászda, de számos magánszemély 
is magáénak tudhat kisebb-nagyobb 
szeletet a világ valamelyik tájáról. 
A fiúkat kézről kézre adja a média, 
egyre nagyobb a találékonyságuk, a 
tehetségük jó híre. Persze keményen 
készülnek arra, hogy eleget tegyenek 
majd szponzoraik kéréseinek és az 
elvárásoknak megfelelően teljesítsék 
az igényeket. Fótók, Cobacabana ho-
mokminta és ki tudja még mi lesz a 
vége ennek az elképesztő kalandnak, 
ami egyben hatalmas munkát is jelent 
a fiúknak.

A részletekért kattintsanak a www.
maytobrazil.com oldalukra. Érdemes!

–é–

Február 9-én, vasárnap sajnos már 
duplán kell tartani a Tasnádi Kupát. 
Apa és fia emlékére.

A Foci Suli Egyesület szervezésében tíz 
csapat lép majd pályára. A hazaiakon 
kívül a vendégünk lesz a Kecskemét 
TE, Sándorfalva, Izsák, Solt, Kiskőrös 
Petőfi, Akasztó, Kiskőrös Bem,  Kis-
kunhalas Szilády RFC, Kecskemét 
UFC.  Két csoportba sorsolták az 
együtteseket, így Soltvadkert majd 
Akasztóval, Kiskőrössel, Kecskeméttel 
és Izsákkal játszik az A csoportban.

A mérkőzések 9 órakor kezdődnek és 
várhatóan 16 órakor lesz eredményhir-
detés, ünnepélye díjátadás. Természe-
tesen a különdíjak sem maradnak el.
A Korona Cukrászda jóvoltából egy-
egy tortát kapnak a mezőny legjobbjai.
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A horgászegyesület a legaktívabb csoportok közé tartozik
A POLGÁRMESTER A PÁLYÁZATI LEHETŐSÉGEK KIHASZNÁLÁSÁT SZORGALMAZTA

A városban működő szép számú egyesület közül a horgászok külö-
nös figyelmet vívnak ki maguknak. Részben azért, mert az egyik 
legnagyobb taglétszámmal is működnek, és mert a nagyközön-
ség is láthatja mindennapjaikat a tó partján, másrészt azért mert 
közgyűléseik a legszókimondóbb értekezletek egyike, ahol már 
megszokott a békés adok-kapok folyamat. A január 25-én reggel-
re összehívott közgyűlés határozatképtelen volt az első körben, 
mivel a taglétszám ötven százalékának jelen kellett volna len-
ni, ami szinte kizárt a sok vidéki horgásztag ismeretében.  Így a 
szabályoknak megfelelően fél órával később a létszámtól függet-
lenül tették határozatképessé a mintegy nyolcvan jelenlévővel.

Horváth Tibor elnök köszöntötte a 
horgászokat és a vezetőséget, akik kü-
lön-külön számoltak be az elmúlt év 
eredményeiről és tárták a közgyűlés 
elé a gazdálkodási, illetve egyéb sta-
tisztikai adatokat. A közgyűlést most 
is megtisztelte jelenlétével Lehoczki 
Ferenc polgármester. Az elnöki be-
számoló előtt egyperces főhajtással 
emlékeztek az elhunyt horgásztársak-
ra, majd dr. Pál György levezető elnök 
irányításával vette kezdetét a hivatalos 
program. 

Horváth Tibor időrendi sorrendbe 
szedve beszélt az elmúlt év eseménye-
iről, melyek sorát a februári, sikeres 
és jó hangulatú bál nyitotta. Ezt kö-
vetően a vezetőség megkezdte mun-
káját, hiszen az éves tagfelvételek, a 
környezetvédelmi nap, a szezonnyitó 
horgásznap szervezése minden évben 
komolyabb szervezőmunkát jelent. 
A vezetőség határozott a tagfelvétel 
vonatkozásában abban, hogy az if-
júsági horgászokat a 14. életévtől, a 
felnőtteket pedig 18 éves koruktól  fo-
gadják. Az elnök sajnálattal állapította 
meg, hogy a hagyományos takarítási, 
tópartrendezési napon csak kevesen 
vettek részt. A tavalyi horgászverseny 
a szokásos jó hangulatban, de kevés 
sikerélménnyel zárult, már ami a hor-
gászszerencsét illeti. 

Sokkal eredményesebb volt a törpehar-
csa-gyérítés, amit halászok végeztek el, 
mivel a helyi csapdákat következetesen 
kikerülték az apró ragadozók. Mintegy 
tizenhat mázsa törpeharcsa került ki 
a tó vizéből, melyből közel öt mázsát 
tudtak értékesíteni.  
Az őszi időszakot az új halászati tör-
vény tanulmányozása, a horgászrend 
hozzáigazítása, az idei engedélyárak 
kialakítása jellemezte. Ezt követően 
Kovács Károly alelnök ismertette az új 
halgazdálkodási törvény horgászokat 
érintő változásait.

EMELKEDETT A TAGDÍJ

A beszámoló ezen pillanatában történt 
az első húsbavágó adat, miszerint évi 
hatezer forinttal, tehát 32.200.- forint-
ra emelkedett a horgásztagság éves 
díja, mely már elkerülhetetlen volt. Az 
elnök leszögezte, hogy hiba volt a ko-
rábbi években kis tételekkel nem emel-
ni a díjat, mert így soknak tűnik, de 
már évek óta nem volt díjtétel-emelés, 
és a működési kiadások is indokolttá 
teszik a szükségszerű intézkedést. El-
mondta, hogy tavaly a napijegybevétel 
mintegy hetven százalékkal maradt el 
a korábbi évekhez képest. A lekötött 
pénzállomány kamatai 9 százalékról 
3 százalék alá csökkentek. Továbbá 
drágábban szerzik be a halat, mint az 
előző években, a járulékos költségek is 
növekedtek. A vízvisszapótlás költsége 
760 ezer forint mínuszt jelent az egye-
sület kasszájának. Amennyiben a tava-
lyi szinten maradt volna a befizetés, az 
egyesület közel három millió forintot 
realizált volna.
Horváth Tibor azt is elmondta, hogy 
november második felében 100 mázsa 
háromnyaras és 20 mázsa kétnya-
ras pontyot, valamint 120 kg süllőt 
telepítettek. Mint említette, az idei 
szezonban még a verseny előtt telepí-
tenek 10 mázsa háromnyaras pontyot, 
amennyiben az időjárás és a vízszint 
kedvező lesz.  

SZŰKÖS A GAZDÁLKODÁS

Marton György, az egyesület gaz-
dasági vezetőjének beszámolójából 
egyértelműen kiderült, hogy a bevé-
telkiesések miatt, a felelős gazdálko-
dás ellenére szükség van a tagdíjak 
emelésére. 
A horgász egyesület 11 512 000 fo-
rintból gazdálkodik, melyből tavaly 
mintegy 8 777 000 forintot fordít 
haltelepítésre, de jelentős kiadás a 
működési költség is. Hozzájárulnak 

a tó vízutánpótlásának biztosításához 
is, ami az önkormányzatnak a tavalyi 
évben hatmillió forintjába került. 
Varga József, az egyesület titkára 
ismertette a tavalyi fogási eredmé-
nyeket, amelyek még nem teljesek, 
mivel január 31-ig kell leadni a fogási 
naplókat az új törvény értelmében. 
Az egyesület tagjai 330 leadott fogási 
napló alapján – leszámítva az ötven 
üres naplót – átlag 41 kilogramm halat 
fogtak ki a Vadkerti-tóból. Van olyan 
horgász, aki beszerzési áron 100-110 
ezer forint értékű halat vihetett haza. 
Ennek ellenére a tagok közül többen is 
panaszkodtak, hogy nincs a tóban elég 
hal, és volt, aki úgy vélte, nem szaksze-
rű a haltelepítés. 

A TAGSÁG 
ELÉGEDETT IS, MEG NEM IS 

Péli László kifogásolta, hogy nincs 
az egyesületnek jóváhagyott halte-
lepítési terve, és véleménye szerint, 
2011 volt az utolsó év, amikor kellő 
mennyiségű hal került a tóba. Úgy 
vélte, hogy a tavalyi évben nem sok 
sikerélményük volt a horgászoknak. 
Varga József válaszában elmondta, 
hogy minden évben van haltelepítési 
tervük. Az egyesület elnöke megje-
gyezte, hogy miután az elmúlt évben 
rengeteg természetes tápanyag került 
a tó vizébe, így nem lehetett a halakat 
adalékanyagokkal becsapni, a horgász-
szerencsében inkább ez dominált, nem 
a halmennyiség.  
Kisebb vita alakult ki a tiszteletdíjak 
kérdésében is. Sárosdi Sándor volt 
elnök szerint ezen is lehetne spórolni, 
noha az ő elnöksége idején, sőt talán 
előtte is volt tiszteletdíja a vezetőségi 
tagoknak. Egy üdülőtulajdonos buda-
pesti tag úgy fogalmazott, hogy a tó és 
az egyesület érdekeit kell nézni és nem 
egymást kritizálni. Leszögezte, hogy a 
nagy hal vonzóvá teszi a tavat, Zsikla 
Zoli bácsiék idejében úgy fogytak a 

napijegyek, mint a cukor, mert voltak 
akár 20 kg-os pontyok is a vízben. 

Vida Imre és két tagtársa úgy fogal-
mazott, hogy nem kell szégyenkezni a 
tó miatt, és hangsúlyozta, hogy mivel 
a horgászat hobbi, erre mindenkinek 
áldozni kell pénzt, időt és energiát. 
Felmerült az állatok – kutyák és lovak 
– fürdetése is a tóban. A horgászoknak 
van ugyan megállapodásuk a vadá-
szokkal, akik kutyáik kiképzésében a 
tavat is használják, de írásos engedély 
nélkül szabálytalan és büntetendő 
minden állatfürdetés.  Ennek kiszűré-
sére kamerákat szerelnek fel a szezon-
ra, ami jó szolgálatot tesz az illegális 
szemetelők fülön csípésére is, mivel 
rengeteg a kommunális hulladék a tó 
körüli területeken. 

FEJLŐDIK A TÓPART 

Lehoczki Ferenc polgármester azt a 
felelősséget helyezte előtérbe, amely 
a horgászokra hárul a tó védelmét és 
a turizmust erősítő körülményeket il-
letően. Elismeréssel szólt az egyesület 
munkájáról, ugyanakkor kérte, hogy a 
közös siker érdekében egymást segítve 
legyenek aktív tagjai az egyesületnek. 
A város vezetője elmondta, hogy a tó 
környékén óriási fejlesztéseket tervez 
a város, mintegy negyvenmillió fo-
rintot fordít a szennyvízelvezetésre, 
illetve a kemping fejlesztése is elsőd-
leges célkitűzés. Kérte az egyesületet, 
hogy figyelje a pályázati kiírásokat, 
mivel a most induló uniós támogatási 
ciklusban sok a lehetőség.      –séva–
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Január 19-én IX. alkalommal rendezte 
meg a Soltvadkerti Foci-Suli Egyesület 
a IX. Sörös Lajos emléktornát a 13 éves 
labdarúgók részére. Tíz csapat vett 
részt a találkozón, akiket két csoport-
ba sorsoltunk be. Mindkét csoport-
ban szoros eredmények születtek, és 
sportszerű mérkőzéseken dőltek el a 
helyezések.

A csoporthelyezések:
I. Kecskeméti UFC ....................10 pont 
II. Kiskőrös Bem ..........................6 pont
III. Akasztó ...................................4 pont
IV. Soltvadkert .............................4 pont
V. Izsák ..........................................3 pont

B csoport: 
I. Kalocsa .....................................12 pont
II: Kecskeméti TE ........................7 pont
III. Szilády RFC ...........................4 pont
IV. Solt ...........................................2 pont
V. Sándorfalva ..............................2 pont

A döntőbe jutásért:
Kecskeméti UFC – Kecskeméti TE 
0-0, 7 méteresekkel 1-0
Kiskőrösi Bem – Kalocsa 1-0

A kupa III. helyéért:
Kecskeméti TE – Kalocsa 2-0

A kupa I. helyéért:
Kecskeméti UFC – Kiskőrös Bem 0-0, 
7 méteresekkel 2-1 az UFC nyert

A Soltvadkerti Foci-Suli VII. helyezett 
lett.

A különdíjakat, ahogy ez már szinte 
hagyomány a Foci Suli rendezvé-
nyein, Szervánszky László, a Korona 
Cukrászda tulajdonosa ajánlotta fel. 
A tortákat az alábbi csapatok nyerték: 
– Legjobb támadó játékot játszó csa-

pat: Kecskeméti TE.
– Legjobb védekező játékot játszó csa-
pat: Kecskeméti UFC.
– Leglátványosabb játékot játszó csa-
pat: Kalocsa.
– Legsportszerűbb csapat: Akasztó.

A kupákat, az érmeket, az oklevele-
ket és a különdíjakat Sörös Gábor és 
Csesznegi Lajos, a Foci-Suli elnöke 
adták át. A Sörös család gulyáslevessel, 
fánkkal vendégelte meg a játékosokat 
és a vezetőket.
A torna folyamán nagy sikert aratott a 
bőségesen ellátott büfé a tornán meg-
jelentek részére.
Köszönjük a torna szponzorainak 

a támogatást: Sörös család, Abonyi 
fogadó Tóth Zsolt, Tóth Endre DND, 
Pölöskei szörp Nyúl Gábor és Tamás, 
Galántai Borászat, Interwest Kft. 
Kakuszi Csaba és Zsolt, Sa-No-Ti 
Kft. iskola konyhája, Lengyel László 

játékvezető, a helyi média 
munkatársai. 

Csesznegi Lajos
Soltvadkerti Foci-Suli elnöke

Csesznegi Lajos elnök érté-
kelésében elmondta, hogy az 
egyesület vezetősége mindig 
nagyon készül minden általa 
szervezett tornára, hiszen 
fontos, hogy jó hírét vigyék a 
városnak.  - Úgy gondolom, 

hogy a színvonalas és izgalmas tornát 
zártunk, jó alapokat jelentett a gyere-
kek téli felkészülésének. A hazai csapat 
a csoportmérkőzéseken nagyszerűen 
helytállt, de az éremszerzéshez a sze-
rencse hiányzott kicsit. Köszönetet 
mondunk minden szervezésben részt-
vevő személynek és a sportcsarnok és 
az iskola dolgozóinak a támogatásu-
kért.

Sportcsarnok programjai 

F E B RUÁ R

8. (szombat) 08.00-15.00 Férfi Kézilabda Kupanap
9. (vasárnap) 08.00-16.0 Tasnádi Miklós Emléktorna

14. (péntek) 19.00-től Fakupa Eredmény hirdetése az iskola ebédlőjében
15. (szombat) 19.00-től Sportolói Díjátadó Gálaest

Március 1. (szombat) 09.00-16.00  
Déli Evangélikus Egyházkerületi Ifjúsági nap Szélrózsa előtalálkozó 

2. (vasárnap) 08.00-16.00 „Focipalánták” Kupanap
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